
Slovo starosty

Společnost přátel Muzea Hlučínska, 
občanské sdružení je tu pro Vás!

Dolnobenešovský Dolnobenešovský 
zpravodajzpravodaj1/2011

leden-únor

Vážení spoluobčané,
neuvěřitelným tempem se přiblížil konec 

roku 2010. Doufám, že jste závěr roku strá-
vili se svými nebližšími, protože Vánoce a 
Nový rok jsou svátky, které by se měly sla-
vit s rodinou a přáteli. Čas sice běží pořád 
stejně, ale závěrem roku jako by se zrychlil, 
každý chce do konce roku stihnout co mož-
ná nejvíce a já doufám, že se vám to všem 
podařilo podle vašich představ. Věřím, že 
jste si našli v době adventu i chvilky na zpo-
malení a rozjímání a měli možnost navští-
vit některý z krásných adventních koncertů, 
které pro Vás připravil kulturní dům. 

Závěr roku je také čas bilancování. Mys-
lím si, že v uplynulém volebním roce už bylo 
bilancování dost, proto bych chtěl v tomto 
prvním novoročním Zpravodaji poděko-
vat všem spolupracovníkům, zastupitelům 

i občanům za spolupráci v průběhu minu-
lého roku.

Od listopadu pracuje nové zastupitelstvo, 
které čeká nelehký úkol navázat na práci mi-
nulých zastupitelstev a posunout Dolní Be-
nešov zase o kus dále. Věřím, že se podaří 
najít společnou řeč, a že to bude k prospě-
chu celého města. Na příští rok je opět na-
plánováno několik větších investičních akcí 
- v současné době máme podané dvě žádos-
ti o dotaci a to na zateplení a výměnu oken 
Mateřské školky na Osadě míru a na dobu-
dování sportoviště a šaten a odvodnění po-
zemků u Základní školy na ulici Nádražní. 
Taktéž se pracuje na projektové dokumen-
taci na nové rozvody elektřiny a odstranění 
škod v suterénu Základní školy po loňských 
povodních. V příštím roce nás také čeká ge-
nerální oprava obřadní síně. Účastníci kul-

turních akcí si v těchto prostorách v posled-
ní době mohli všimnout vzpěr, které se zde 
objevily. V minulém zimním období totiž 
množství sněhu způsobilo narušení stropní 
konstrukce, kterou je na základě posouzení 
statika nutno vyměnit. 

Další důležitou záležitostí, která nás čeká, 
je zpracování strategického plánu rozvoje 
Dolního Benešova, který by měl určit směr 
rozvoje města na další období. Do tohoto 
složitého procesu budete moci zasahovat i 
vy, občané. 

Na závěr mi dovolte, abych vám popřál do 
nového roku 2011 všechno nejlepší, hodně 
štěstí, zdraví, vzájemné tolerance, rodinnou 
a pracovní pohodu a úctu jednoho k dru-
hému.

Martin Štefek
starosta města

Otevřený dopis
občanům měst a obcí Hlučínska

Motto:

Hlučínsko není pouze zeměpisný pojem. 
Je to fenomén se specifickou historií, která 
vtiskla regionu a jeho obyvatelstvu jedineč-
nou podobu. Aby si Hlučínsko uchovalo svo-
ji identitu, musí se stát předmětem zájmu ro-
zumných lidí různých profesí a generací, kte-
ří jsou ochotni se nezištně angažovat v jeho 
prospěch.

(ze stanov občanského sdružení)

Vážení spoluobčané,
jménem výboru občanského sdružení Spo-

lečnost přátel Muzea Hlučínska si Vás dovo-
lujeme oslovit tímto otevřeným dopisem. 

V přetechnizované době sílící globalizace, 
kdy se stírají regionální specifika a zvláštnos-
ti, jsme se rozhodli založit občanské sdruže-
ní, jehož hlavním cílem je uchovat originál-
ní identitu hlučínského regionu ve všech růz-
ných podobách (zvyky, tradice, historie, folk-
lor, materiální dědictví apod. …). Společným 
jmenovatelem všech námi plánovaných akti-
vit je osvěta 

a šíření správného povědomí o Hlučínsku 
nejen pro návštěvníky, kteří přicházejí do na-
šeho regionu, ale především u místních oby-
vatel. Aktivitami, jimiž chceme naplňovat 
tento záměr, bude mimo jiné podpora vzniku 
stálé expozice věnované celému Hlučínsku, 
vydávání vlastivědného sborníku, pořádání 
diskuzních fór, přednášek, exkurzí, tématic-
kých soutěží po školy apod. Jsme si vědomi 
toho, že je zapotřebí oslovit zvláště nastupují-
cí mladou generaci, jejímž úkolem bude pře-
dat „dědictví otců“.

Domníváme se, že živou tvůrčí společnost 
a její identitu mohou uchovat pro příští ge-
nerace pouze lidé, kteří si hájí vlastní tradici, 
kořeny a smysluplně je rozvíjejí. Protože tyto 
ideje prosazuje Muzeum Hlučínska, rozhod-
li jsme se jako jeho příznivci pro název na-
šeho občanského sdružení „Společnost přá-
tel Muzea Hlučínska“. Právě aktivní podpo-
ra činnosti Muzea Hlučínska je naší priori-
tou. Jsme sdružení nepolitické. Chceme do-
sahovat našich cílů ve vzájemné spolupráci se 
Sdružením obcí Hlučínska jako jeho dobrý 
partner a pomocník. Předmětem našeho zá-
jmu bude rovněž otevřená spolupráce se ško-
lami a vzdělávacími institucemi všeobecně, 
společenskými organizacemi apod. Chceme 

systematicky komunikovat s občany za úče-
lem zachování dědictví materiálního (pomoc 
Muzeu Hlučínska při sběru exponátů) i du-
chovního (uchování autentických výpovědí a 
vzpomínek pamětníků apod.).

Vážení občané, věříme, že činnost našeho 
občanského sdružení nalezne rovněž u Vás 
svoji přízeň a získá si Vaši oblibu. Vždyť pod-
pora kořenů a tradic z nichž vyrůstáme, posi-
luje naší vlastní identitu. 

Zároveň si Vás dovolujeme pozvat na zaha-
jovací akci občanského sdružení: 

(aktuální informace: www.spmh.cz – v pro-
vozu od ledna 2011)

Pátek 11. 2. 2011 v 18 hodin
Jindřich Štreit: Brána naděje (vernisáž 

fotografické výstavy) – Muzeum Hlučínska
Beseda s pozvanými hosty: 

Jindřich Štreit, Max Kašparů 
(po vernisáži) – Evangelický kostel

Jménem občanského sdružení 
„Společnost přátel Muzea Hlučínska“

 členové výboru:   
Jiří Siostrzonek (předseda), 

Josef Barták, Jiří Neminář, Jan Urbiš, 
Eva Peterková, Jana Musialová,

 Metoděj Chrástecký



Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA 
Z jednání 1. schůze rady města dne 24.11.2010 
Rada města s c h v á l i l a
- Složení ústřední inventarizační komise pro inventarizaci hospo-

dářských prostředků města v roce 2010: předseda Mgr. Josef Hartoš, 
členové Mgr. Marie Adamíková, Mgr. Jindřich Otzipka

Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0
Rada města r o z h o d l a 
- Vydat na základě § 6 odst. 6 písm. c zákona č. 183/2006 Sb., o 

územním plánování a stavebním řádu, ve znění zákona č. 68/2007 Sb. 
(stavební zákon), za použití ustanovení § 97 odst.1, § 98 a § 99 staveb-
ního zákona územní opatření o stavební uzávěře v dotčeném území 
vymezeném v přiložené situaci. Rada se tímto krokem snaží zabránit 
výstavbě bioplynové stanice na území Moravce.

 Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0
Rada města p r o j e d n a l a a d o p o r u č u j e zastupitelstvu města
- Pověřit oddáváním u našeho matričního úřadu členky zastupitel-

stva Mgr. Marii Adamíkovou a Mgr. Marii Sovíkovou
- Schválit obecně závaznou vyhlášku č. 4/2010 o místních poplat-

cích
- Schválit obecně závaznou vyhlášku č. 5/2010 o místním poplatku 

za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívá-
ní a odstraňování komunálních odpadů s výší poplatku 440,- Kč/ob-
čana/rok

- Schválit odměny neuvolněným členům zastupitelstva v předlože-
né výši

- Stanovit termíny jednání zastupitelstva města v 1. pololetí roku 
2011

Z jednání 2. schůze rady města dne 1.12.2010 
Rada města s c h v á l i l a
- Smlouvu o výpůjčce audiovizuální techniky příspěvkové organiza-

ci Kulturní dům Dolní Benešov. Tato technika byla pořízena v rámci 
2. etapy rekonstrukce kulturního domu

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Rozpočtové opatření, kterým je do rozpočtu města přijata dotace 

pro sčítání lidu 2011
Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
Rada města p r o j e d n a l a a d o p o r u č u j e zastupitelstvu města
- Schválit rozpočet města pro rok 2011 v předloženém znění
 Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 
Z jednání 1. zasedání zastupitelstva města 

dne 15. listopadu 2010 
Zastupitelstvo města z v o l i l o
do funkce starosty města pana Martina Š t 

e f k a  počtem hlasů 10, proti 4, zdržel se hla-
sování 1

do funkce místostarosty pana Mgr. Jiřího 
K r ö m e r a  počtem hlasů 9, proti 4, zdrže-
li se hlasování 2

do funkce člena rady  paní Mgr. Marii A d 
a m í k o v o u   počtem hlasů 10, proti 2, zdr-
žel se hlasování 3

pana Mgr. Josefa H a r t o š e  počtem hla-
sů 9, proti 4, zdrželi se hlasování 2

pana Mgr. Jindřicha O t z i p k u  počtem 
hlasů 9, proti 5, zdržel se hlasování 1

Zastupitelstvo města s t a n o v i l o
dlouhodobé uvolnění těchto funkcí : sta-

rosta města počtem hlasů 15, proti 0, zdržel 
se hlasování 0

Zastupitelstvo města z v o l i l o 
předsedou finančního výboru pana Bc. 

Michala P e t ř í k a   počtem hlasů 9, proti 1, 
zdrželi se hlasování 5

předsedkyní kontrolního výboru paní 
PharmDr. Ivanu Š r u b a ř o v o u  počtem 
hlasů 11, proti 0, zdrželi se hlasování 4

Z jednání 2. zasedání zastupitelstva města 
dne 13. prosince 2010 

Zastupitelstvo města r o z h o d l o
- Pověřit oddáváním u matričního úřadu v 

Dolním Benešově paní Mgr. Marii Adamíko-
vou 

Pro hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 1 
- Vydat obecně závaznou vyhlášku města č. 

4/2010 o místních poplatcích
Pro hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Vydat obecně závaznou vyhlášku města č. 

5/2010 o místním poplatku za provoz systé-
mu shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních od-
padů. Poplatek pro rok 2011 je stanoven na 
440,- Kč/občan/rok.

Pro hlasovalo 12 členů, proti 0, zdrželi se 2 
- Dle § 6 odst. 5 písm. f) ve vazbě na § 47 

odst. 1 a 4 a § 49 odst. 1 a § 53 odst. 1 zá-
kona č.183/2006 Sb. o územním plánování a 
stavebním řádu (stavební zákon), že zastupi-
telem, který v rámci projednávání územního 
plánu města Dolní Benešov bude spolupraco-
vat s pořizovatelem, je určen Martin Štefek, 
starosta města

Pro hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 1 
Zastupitelstvo města z v o l i l o

- Členy finančního výboru: Anna Vojáč-
ková, Šárka Velichová, Ing. Maxmilián Pač-
ka, Ing. Tomáš Vitásek

Pro hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 1
Zastupitelstvo města s c h v á l i l o
- Odměny neuvolněným členům zastupi-

telstva města
Pro hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 1
- Rozpočtové opatření v navržené výši, 

které je nedílnou součástí usnesení. 
Pro hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Rozpočet města pro rok 2011 v navrže-

ném znění, které je nedílnou součástí usne-
sení. 

Pro hlasovalo 8 členů, proti 3, zdrželi se 3 
- Termíny zasedání zastupitelstva města 

pro rok 2011: 31. ledna, 21. března, 9. květ-
na, 27. června, 12. září, 24. října a 12. pro-
since 

Pro hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 
0

Zastupitelstvo města p o v ě ř i l o starostu
- K projednání a zanesení do strategických 

dokumentů Sdružení obcí Hlučínska přelo-
žení komunikace I/56 a okamžité zahájení 
zpracování projektové dokumentace.

Pro hlasovalo 15 členů, proti 0, zdržel se 0

NOVÉ VEDENÍ MĚSTANOVÉ VEDENÍ MĚSTA
Na ustavujícím zasedání zastupitelstva města, které se konalo 15. listopa-

du 2010 v kulturním domě, bylo z nových zastupitelů zvoleno toto nové ve-
dení města:

Martin Štefek – starosta Sdružení občanů Dolního Benešova 
 a Zábřehu
Mgr. Jiří Krömer – místostarosta  DBZ
Mgr. Marie Adamíková – radní DBZ
Mgr. Josef Hartoš – radní Sdružení občanů Dolního Benešova 
 a Zábřehu
Mgr. Jindřich Otzipka – radní Česká strana sociálně demokratická

SRPŠ DOLNÍ BENEŠOV
Rádi bychom informovali veřejnost našeho měs-

ta, že při Základní škole vzniklo nové občanské 
sdružení s názvem „Sdružení rodičů a přátel školy 
Dolní Benešov“.  

Hlavním cílem tohoto sdružení bude připravovat 
akce pro děti,  jejich rodiče i pro celou veřejnost. Prv-
ní akcí, kterou budeme pořádat, bude „Dětský maš-
karní ples“, který se bude konat v prostorách Kultur-
ního domu v neděli 20.2. 2011 v 15 hodin. Na tento 
ples bychom již nyní rádi pozvali všechny děti a rodi-
če, čekat Vás bude spousta zábavy, tombola a zajíma-
ví hosté. O dalších akcích SRPŠ Dolní Benešov bude-
me samozřejmě informovat v příštích číslech zpra-
vodaje.

Za SRPŠ
Mgr. Leon Hahn



Ukončili jsme první desítku prvního století druhého tisíciletí – rok 
2010. Připomeňme si některá kulatá výročí v životě naší obce v po-
sledních šesti desítkách minulého století a tisíciletí.

1950 - Před šedesáti lety, při sčítání lidu k 1.3.1950, měla naše obec 
1956 obyvatel. V tom roce byl slavnostně položen základní kámen pro 
výstavbu nových objektů MSA, čímž byl současně položen i základ pro 
prudký rozvoj zemědělské vesnice na průmyslové centrum Hlučínska 
a pro pozdější vznik sedmého města okresu Opava – Dolní Benešov.

1960 -  Před padesáti lety vzrost počet obyvatel už na 2900 
(3.3.1961). Byl zrušen okres Hlučín, už půl století patříme k okresu 
Opava. Byl ustaven Sbor pro občanské záležitosti, první vítání dětí do 
života obce. Bylo ustaveno první stavební bytové družstvo  – zaháje-
na I.etapa výstavby tří domů na Nádražní. Padesát let už má naše lípa 
na náměstí. Na dosud pustém „husím rynku“ byl zřízen parčík, do 
jehož středu zasadili žáci s učitelem Kužílkem „lípu svobody“. Za tratí 
v Rakovci byla dokončena stavba rybníku Bezedno, bylo započato se 
stavbou spodního rybníku Rakovce (později ještě Chobot a Bobrov) 
a „staronový“rybník pod mlýnem (1952-53) dostal jméno Nezmar. 
Byla dokončena stavba velkopekárny, činnost zahájila počátkem roku 
1961. Byla ukončena výstavba sportovního stadionu. Jeho slavnostní 
předání do užívání bylo pro prudký déšť přeloženo ze soboty na neděli 
7.8.1960 a bylo zahájeno turnajem čtyř družstev: Sokol Kravaře, Sokol 
Štěpánkovice, Sokol Kobeřice a TJ MSA Dolní Benešov.

1970 – Před čtyřiceti lety měl Dolní Benešov 3012 obyvatel. 
V předvečer 1.máje se konalo slavnostní otevření nové tělocvičny na 
Osadě míru a v rámci zkrášlení obce bylo vysázeno 200 topolů na 
starém hřišti a na stadionu. V kostele bylo zavedeno elektrické tope-
ní (pět akumulačních kamen). Účast občanů na manifestaci v Hraby-
ni, kde byl přítomen prezident republiky, armádní generál Ludvík Svo-
boda. Ten k večeru projížděl naší obcí. Prodejna mléka byla upravena 
na lékárnu, prodej mléka byl přesunut do blízké „samoobsluhy“ na 
Hlučínské (1959).

1980 – Před třiceti lety měl Dolní Benešov již 4103 obyvatel, z toho 
653 zábřežských (integrace obcí 14.12.1978). Bylo otevřeno nové nák-
upní středisko. Byly sem přemístěny obchůdky z rodinných domků: 
Faika - prodejna masa, Osmančík – průmyslové zboží, Gregorovičová 
- papír a hračky, Koska - konfekce, Fusovi - drogerie a dům MNV 
(dříve Kubný) - obuv a textil. Štěrkopísky Olomouc zahájily těžbu 
štěrku (stavět na Jasénkách začali už v roce 1978). Bylo už postave-
no 119 družstevních bytů v dvoupodlažních panelácích (západně od 

Nádražní) na místě vykoupených a zbouraných zemědělských used-
lostí (od r.1978). Na našem stadionu se v květnu konala II.okrsková 
spartakiáda, která tu první z roku 1975 překonala počtem skladeb, 
cvičenců i diváků. 11 skladeb s 2696 cvičenců za nádherného počasí 
sledovalo na 4000 diváků. 

1990 – Před dvaceti lety opět vzrůst obyvatel na 4374 (3.3.1991). 
Začaly se uskutečňovat cíle „sametové revoluce“. O politických 
změnách (svobodné volby), kultuře a sportu jsem už psala. Začala se 
uvádět v život i ekonomická reforma. Z koncernového podniku Sig-
ma se stal samostatný státní podnik. Zaregistrovali se první soukromí 
podnikatelé (malířské a natěračské práce, svářečské, instalatérské a 
topenářské práce, stolařství, nátěry střech a pomocné stavební práce, 
veřejná silniční nákladní doprava, kadeřnictví EMA, výroba a prodej 
oděvů, komisní prodej a veřejná bursa spotřebního zboží). Nová res-
taurace Neptun pod vedením p.Oleckého musela být přeřazena z II. 
do III. cenové skupiny, protože měla slabé tržby. Byla ukončena 
II.etapa vodovodu v Zábřehu a nedokončena akce GO komunikace 
v Zábřehu. Ve stínu politických událostí byly okrskové tělovýchovné 
slavnosti s menším počtem skladeb i cvičenců. V 7 skladbách cvičilo 
1020 cvičenců (v roce 1985 bylo 12 skladeb a 3072 cvičenců). 

2000 – Před deseti lety byl Dolní Benešov už pátý rok městem 
(únor 1996) a měl 4408 obyvatel. Nejvíce obyvatel (4441) měl v roce 
1998, od té doby už mírně klesá. (2008 už jen 4261). Pokles se týká 
jen Benešova, Zábřeh naopak vykazuje růst (z 699 na 728) obyvatel. 
K přelomu tisíciletí dostali naši občané krásný dárek. Staré století 
se loučilo se starým historickým náměstíčkem s 40letým parčíkem 
uprostřed, aby do nového tisíciletí vstoupilo s novým prostorným 
náměstím s novou dlažbou, novým osvětlením, s lavičkami, cestami, 
chodníky i novou zelení. (Jen lípa uprostřed náměstí naštěstí přežila, 
přestože měla namále.) Již 10 let i „měšťané“ v historickém centru 
obce tak mají jako poslední vyřešenou kanalizační síť, přeloženou síť 
nízkého napětí a telefonních rozvodů pod zem (bez sloupů a drátů). 
V tomto roce byla dokončena rekonstrukce Domova mládeže na 
OM (do roku 1998 ubytovna učňů) na Domov pro matku a dítě a 
z budovy bývalého učiliště MSA (zrušeno 1998) vznikl další azylový 
dům Klokánek – Dům pomoci ohroženým dětem. Stavební aktivi-
ta občanů se přesunula z výstavby nových rodinných domů, kterých 
bylo poskrovnu, na rekonstrukce, přístavby a nástavby starších 
RD. Změny nastaly i v restauracích: Neptun změnil majitele. Za 
pana Závěšického nastoupil mladý Radek Hudeček z Opavy. Také 
ve Štice postoupil své místo pan Dominik soukromému vlastníko-
vi ing.Polákovi (1999). Restaurace Sport má také nového vlastníka. 
Město odkoupilo od MSA starý kulturní dům, který (2005) zrekon-
struovalo  podle původního Gasthofu Wilpert na Restaurant Sport 
(Sportovně oddechové centrum). Od září 1999 je v provozu nově 
zrekonstruovaná Pivnice U supa s diskotékou Kravín, která konku-
ruje Hostinci na rynku.  Koncem května se otevřela další nová res-
taurace Pension Herta, která interiérem i jídelníčkem konkuru-
je Neptunu. Jednota se konečně (1998) zbavila chátrající zábřežské 
hospody, nový soukromý vlastník ji zrekonstruoval a (1999) znovu 
otevřel. Již 10 let je v Zábřehu nový Ranč u Reichla. Horké a su-
ché léto 2000 využil pan Dominik a otevřel si na své zahradě na 
Záhumenní dřevěnou boudu s výčepem. A protože posezení bylo na 
štěrku a pivo bylo levnější, chodilo se „na štěrkovnu“. Ale naopak, 
svou činnost ukončila Pivnice u Kříže pana Sroky, kterou nejen její 
štamgasti z Hlučínské dost dlouho postrádali.  

        Hilda Šťotková
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KONCERTY  V KOSTELE - MOŽNÉ ČI NEMOŽNÉ?

V minulém čísle Dolnobenešovského zpra-
vodaje a také v regionálním tisku jsme se do-
četli, že na základě dlouhodobě obtížné ko-
munikace mezi vedením kulturního domu a 
duchovním správcem dolnobenešovské far-
nosti, se z největší pravděpodobnosti nebu-
dou konat adventní koncerty v chrámě sv. 
Martina v Dolním Benešově. Také jsme se 
dočetli, že pořadatelé kulturního domu re-
spektuji plné právo p. faráře rozhodovat o 
smysluplnosti provozování duchovní hudby 
ve zdejším chrámu.Jaká je skutečnost? Zve-
řejněné informace jsou překroucené a ne-
pravdivé.

O koncertech pořádaných v chrámě neroz-
hoduje p. farář, ale otec biskup sám. Jemu je 
třeba prostřednictvím faráře daného chrá-
mu včas zaslat seznam skladeb, které zazní při 
koncertu. On pak posoudí, zda je tato hud-
ba vhodná a slučuje se s charakterem litur-
gické doby, ve které má v chrámu zaznít. Po 
té je schváleno a povolení ke konání koncer-
tu zasláno zpět do farnosti. Po obdržení toho-
to povolení může následovat koncert. Právě 
předkládání tohoto seznamu skladeb faráři, 
aby jej mohl zaslat ke schválení, je pro pořa-
datelé kulturního domu neuvěřitelným pro-
blémem, který se vleče už léta a je ohniskem 
celé velké, jak bylo v tisku uvedeno, dlouho-
době obtížné komunikace.

Vedení kulturního domu společně s pa-
nem starostou, který se v loňském roce z ne-
známých důvodů stal doručovatelem sezna-

mu, nejsou schopni pochopit nebo dělají, že 
nechápou, že bez tohoto postupu, na kterém 
otec biskup trvá, to prostě nejde. Škoda jen, že 
při návštěvě představitelů našeho města a ře-
ditele Kulturního domu u otce biskupa, se na 
tyhle, pro kulturu důležité věci, nezeptali, řekl 
by jim to sám. A tak se zrodila pomluva, za 
kterou by bylo hodno se omluvit.

Náš chrám není jen perlou barokní ar-
chitektury, jak byl květnatě nazván autorem 
článku v tisku, ale především je to Boží stá-
nek. Ani my křesťané, nezpíváme v kostele co 
se nám chce, nebo líbí. Náš schválený seznam 
je Kancionál, zpěvník, který je důkladně roz-
dělen na části podle liturgické doby, slavnosti 
nebo svátku a který jsme povinni respektovat.

Každý kněz je vázán slibem poslušnosti 
svému biskupovi. Otec Ladislav toto respek-
tuje a nemůže přistoupit na nějaké polovi-
čatosti, či obcházení požadavků pana bisku-
pa, jak by si to přálo vedení kulturního domu 
spolu s panem starostou. Pro ně jsou tyto ne-
šťastné seznamy, pouze bohužel jen formali-
tou. Copak je to takový problém? Přece každý 
sbor ví, co plánuje, co nacvičuje a s čím chce 
vystoupit v adventní době.

V letošním roce proběhla celá tato obtíž-
ná komunikace následovně. Jen pár dní před 
doručením Dolnobenešovských zpravodajů 
do všech domácností, obdržel otec Ladislav, 
místo seznamů adventních koncertů, telefo-
nát. Ředitel kulturního domu p. Siostrzonek 
oznamuje, že letos koncerty v chrámu konat 

nehodlají a vysvětlení se dočte v článku zpra-
vodaje.

V programu kulturního domu nebyl uve-
den druhý ani třetí adventní koncert, takže je 
zřejmé, že v té době ještě zajištěný nebyly. Pak 
je opravdu nad lidské síly dodat včas jejich re-
pertoár ke schválení.

 Je pěkné, že se p. ředitel kulturního domu 
v článku omluvil všem milovníkům duchov-
ní hudby, že neuslyší svou oblíbenou hudbu v 
chrámu, nezmínil se však, že ji nezajistil vů-
bec. Vždyť na žádném z koncertu duchov-
ní hudba nezazněla, a přitom zaznít mohla, 
vždyť v kulturním domě už dávali i Rybovu 
mši. / A tak bylo třeba najít viníka./

Doposud se všechny plánované koncerty 
v chrámu uskutečnili, i když bylo nutné opa-
kovaně urgovat předložení seznamu skladeb, 
aby se mohl uskutečnit. Jeden se však oprav-
du nekonal, dokonce seznam nebyl ani přijat. 
Byl to plánovaný Novoroční koncert Kobe-
řanky, který měl být 3. ledna 2010. I biskup-
ství, jako většina úřadu má o svátcích zavře-
no. Seznam skladeb byl dodán panem staros-
tou 23.12.2009 okolo desáté hodiny dopoled-
ne, tedy dvě hodiny před uzavřením biskup-
ství. Úřadovat začal p.biskup 4.ledna 2010, 
tedy jeden den po datu plánovaného koncer-
tu. K tomu jistě není třeba co dodávat. 

 Tak mohou být koncerty v kostele? Posuď-
te sami.

15.12.2010 v Dolním Benešově   
Marie Ohřálová

SStt ííhháánníí ppss vv BBoollaattiiccíícchh
Nabízíme: 

 stříhání psů všech 
 plemen i kříženců
 trimování
 koupání, sušení
 rozčesávání srsti
 depilaci uší
 krácení drápků
 poradenství o údržbě a péči o srst

V případě zájmu si vašeho pejska 
vyzvedneme a po úpravě jej 
dovezeme zpět k vám domů. 

Šárka Blokeschová
Svobody 24, Bolatice

objednávky na tel. 605 501 534
email: sharkab@email.cz



Vážení občané!
V průběhu letošního roku došlo ze strany Města Dolního Benešova 

k rozšíření sběru vytříděných složek z komunálního odpadu. 
V současné době máme ve městě zajištěný sběr skla, měsíční vývoz 

plastů, pytlový sběr papíru a sběr biologicky rozložitelného komunálního 
odpadu (tráva, větve). S ohledem na různorodost a stále stoupající množ-
ství odevzdaných vytříděných odpadů, uvádíme pár pravidel a seznam 
druhů odebíraných odpadů.

a) Svoz velkoobjemových a nebezpečných odpadů
Sběr a svoz bude probíhat jako doposud, tj. dvakrát ročně. 
Letos první svoz připadne na sobotu 12. března. 
U svozu budou odebírány tyto druhy odpadů:
Filtry nasycené olejem, izolační hmoty, plastový obal znečištěný škod-

livinami, desinfekční prostředky, kosmetické přípravky, olověné akumu-
látory, nikl-kadmiové akumulátory, olej nebo tuk, barvy, lepidla, prysky-
řice, rozpouštědla, kyseliny, hydroxidy, detergenty, odmašťovací příprav-
ky, fotochemikálie, léky, pesticidy, galvanické články, zářivky, výbojky, za-
řízení s obsahem chlorfluoruhlovodíku (chladící směsi), elektrotechnic-
ký odpad, pneumatiky, matrace, koberce, linolea, křesla, gauče, kočárky, 
kufry, plastové vany, sedačky z automobilu, fény, kuchyňské roboty apod.

Uvedené odpady budou odebírány od poplatníků v souladu se zněním 
čl. 1 odst. 2 písm. a) d) OZV č. 25/2001 o nakládání s komunálním a sta-
vebním odpadem.

Mezi velkoobjemové a nebezpečné odpady, které jsou odebírány, nepa-
tří stavební materiály! (např. stavební suť, stará okna, sklo, dřevo, střešní 
krytiny, kovy, maltové směsi apod).

Tyto materiály je možno uložit na vlastní náklady na skládkách komu-
nálního odpadu nebo ve sběrnách druhotných surovin.

Vzhledem k negativním zkušenostem  minulých svozů z některých sta-
novišť, upozorňujeme na to, že ve spolupráci s Hasiči a komisí životního 
prostředí budou odpady přebírány jen v době uvedené na letácích. Letáky 
budou k dispozici čtrnáct dnů před svozem. 

Každé odložení odpadu mimo stanovený den a hodinu, bude bráno 
jako porušení zákona č.185 o odpadech tím, že občan, který toto způ-
sobil, úmyslně zakládá černou skládku a vystavuje se tím mnohatisíco-
vé pokutě. 

Chceme proto požádat občany, aby vyšli vstříc sami sobě a odpad od-
kládali jednotlivě, ve stanovený čas! Nebude tak docházet k  časovým 
prodlevám, kdy svozová firma není schopna dodržet termíny přejezdů a 
tudíž vznikají problémy i na dalších stanovištích. Nemluvě o tom, že se 
rozházený odpad z hromady obtížně třídí a déle nakládá a dochází tak 
k celkové nervozitě a chaosu. 

b) Svoz plastů 
Svoz probíhá, jak už bývá několik let zvykem, každou druhou středu 

v měsíci tj. 12 x za rok.
Druhy přijímaných plastů:
Folie, plastové pytle, plastové tašky, PET láhve, obaly od potravin, oba-

ly od stolních olejů, octů, obaly od chemických čisticích prostředků pou-
žívaných v domácnostech.

Plastové obaly musí být bez jakýchkoli příměsí (např. zbytků potravin) 
a před uložením do pytle musí být v co největší míře minimalizován jejich 
objem. Prosíme proto o stlačování PET láhví!

Nově se také do žlutých plastových pytlů spolu s plasty odkládá tzv. TE-
TRAPACK tj. vícevrstvé krabicové obaly od nápojů.

Do plastových sběrných pytlů nepatří:
Plastové obaly znečištěné škodlivinami (od motorových olejů, chemi-

kálií apod.), 
Rozměrné kusy plastů (např. kbelíky, barely), dále pak linoleum, zbytky 

kabelů, sklolamináty, bakelit, polystyren, korek, plenkové kalhotky, sklo, 
konzervy apod.

c) Sběr skla
K likvidaci odpadního skla je v současné době možno využívat sběrné 

zvony, které se nacházejí na více místech města. Na sklo „čiré“ zvony bílé 
barvy a zelené zvony na sklo barevné.

Skleněné obaly nesmějí být vhazovány do zvonů znečištěné od zbytku 
potravin, chemikálií apod. Také je zakázáno do zvonu vhazovat kerami-
ku, plasty, dřevo a železo.

Chceme také upozornit na tu skutečnost, že okenní tabulové sklo i když 
je bílé, patří do zelených nádob jako sklo barevné, a k jejich ukládání slou-
ží zářezy po bocích sběrných nádob.

d) Sběr papíru
K likvidaci papíru slouží modré pytle, které občané dostanou spolu se 

žlutými pytli pro sběr plastů po zaplacení poplatku za svoz komunálního 
odpadu na Městském úřadě v Dolním Benešově.

Co patří do modrých pytlů?
Noviny, časopisy, katalogy, neznečištěné papírové sáčky, kartony, kra-

bice, kancelářský papír, knihy, sešity, čistý obalový papír, reklamní letáky.
CO nepatří do modrých pytlů?
Krabice od mléka a ostatních nápojů-kombinované vícevrstvé obaly, 

tzv. TETRAPACK, plastové obaly, uhlový papír-tzv. kopíráky, voskový pa-
pír, papír znečištěný potravinami, hygienické potřeby, plenky, sklo, plast, 
textil, nebezpečný odpad, apod.

Upozornění:
Vzhledem k zavedení systému sběru papíru do modrých pytlů NE-

BUDE svozová společnost Marius Pedersen a.s. provádět výsypy popel-
nic, které budou obsahovat využitelný papír, využitelné plasty a nápojové 
kartony TETRAPACK!!! Dále upozorňujeme, že nebudou sváženy mod-
ré pytle obsahující vytříděné plasty!!! Není možné používat modré pytle 
s potiskem na plasty nebo žluté pytle s potiskem na papír!!! Takové pytle 
nebudou osádkou svozové společnosti odebírány!!!

e) Sběr trávy a větví
Město rovněž zavedlo sběr trávy a větví stromů. Tento odpad je odebí-

rán v areálu garáži správy majetku města na Hájecké ulici v Dolním Be-
nešově do kontejneru fa. Grasservis. Obnovení sběru s časovým harmo-
nogramem bude v dostatečném předstihu občanům oznámen v průběhu 
jara 2011.

Do kontejnerů bude odebírán jen odpad rostlinného původu a trávy. V 
areálu budou rovněž přijímány větve stromů a keřů. 

JAKÝ ODPAD UKLÁDAT DO SBĚRNÝCH NÁDOB -POPELNIC?
Do popelnic se ukládá pouze zbytkový domovní odpad po vytřídění 

využitelných složek (plastů, papíru, skla), drobné spotřební předměty a 
jiné zbytky, zejména vychladlý popel. Vychladlý proto, že v minulosti již 
došlo k několika požárům jak nádob, tak i k požáru svozového vozu. 

ZÁVĚR
Závěrem apelujeme na občany, aby v co největší možné míře využíva-

li podmínek vytvořených ke třídění odpadů městem, což vyplývá ze zá-
kona č.185/2001 Sb. o odpadech. Jako příklad, že se tak neděje, přikládám 
pár fotografií, které byly pořízeny u našich bytových domů krátce po vý-
vozu nádob na odpad.

Ty byly okamžitě do půlky zaplněny papírovými kartony, tetrapaky a 
dalšími vytříditelnými složkami komunálního odpadu. Nejen, že ten-
to odpad nepatří do směsného komunálního odpadu (patří do modrého 
pytle na papír, za který město dostane od firmy Ekokom odměnu za vytří-
děnou složku odpadu), ale zabere tím i prostor v nádobě a ostatní majitele 
bytového domu si pak stěžují, že jim nestačí kapacita. Samozřejmě je tře-
ba se zmínit o povinnosti občanů ze zákona - třídit využitelné složky od-
padů v systému určeném městem. Jinak se vystavují sankcím ze strany ži-
votního prostředí.

Co nám to přinese?
Faktem zůstává, že odpad může být nebezpečný pro zdraví obyvatelstva 

a pro životní prostředí a my si to bohužel zcela neuvědomujeme. 
Dále tříděním prodlužujeme volnou kapacitu místní skládky tuhých 

komunálních odpadů, která nám může sloužit ještě hezkou řádku let. To 
má do jisté míry i dopad na poplatek za svoz komunálního odpadu, který 
už čtvrtý rok zůstal beze změn.

Tím, že do popelnic budeme odkládat jen zbytkový komunální odpad, 
ušetříme vlastní prostředky. Nemalý je i příspěvek firmy Ekonom(autori-
zovaná firma zabývající se zajištěním zpětného odběru recyklace odpadů 
z obalů) . Ten je založen na množství vytříděných složek, které jsou urče-
ny k dalšímu využití. 

Ukládání odpadu na skládky je do budoucna nejdražší formou li-
kvidace odpadů! 

A ještě něco k pálení domovních odpadů a jaký dopad má spalování 
odpadu v lokálních topeništích.

Zejména v současné době, díky pro někoho zhoršující se ekonomické 
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situaci, začíná stále větší okruh lidí v domácích kotlích spalovat všechno, 
co hoří a z čeho se dá získat teplo. Taková likvidace odpadu je nejen nezá-
konná, ale především zdravotně nebezpečná. Spalováním odpadu v lokál-
ním topeništi nemůže být nikdy dosaženo tak vysoké teploty, aby se roz-
ložily jedovaté látky. Nedostatek kyslíku a nemožnost splnění i ostatních 
podmínek způsobuje, že na rozdíl od spaloven, nedosáhneme zdravotně 
nezávadné tepelné likvidace domovních ani jiných druhů odpadů. Takto 
získané teplo, ať už pro vytápění nebo pro ohřev teplé vody, je vykoupe-
no nadměrným zatížením ovzduší jedovatými zplodinami v širokém oko-
lí a koncentrace těchto látek ovlivňují rozptylové podmínky. Všechny tyto 
vlivy působí prokazatelně negativně na lidskou populaci a mohou způso-
bit řadu onemocnění. 

Dýcháním takto znečištěného vzduchu trpí nejen ti, kteří odpad spa-
lují, ale i všichni ostatní, kteří se na takovém znečištění vůbec nepodíleli 
a nejvíce děti. Koncentrace škodlivých látek v ovzduší sice závisí do znač-
né míry na rozptylových podmínkách, ale ani ty nejlepší rozptylové pod-
mínky nemohou nikdy z  ovzduší zcela beze zbytku odstranit škodliviny, 
které tam byly vypuštěny. Škodliviny se vracejí formou srážek, čímž zne-
čišťují půdu, povrchovou i podzemní vodu, dostávají se do rostlin a tím i 
do zvířat, které se takto „obohacenou“ potravou živí a následně se dostá-
vají do potravinového řetězce lidí. 

Z výše uvedeného je zřejmé, že spalování domovního odpadu má znač-

ně negativní dopad na zdraví lidí, zejména v nejbližším okolí. Z dostup-
ných informací vyplývá, že ani jeden kotel pro použití v rodinném domku 
není schválen pro spalování odpadů, uhelných kalů, mokrého dřeva, mo-
řeného nebo lakovaného dřeva, železničních pražců a podobných spalitel-
ných látek. Spalovat lze pouze palivo, které výrobce kotlů uvede jako pře-
depsané pro daný kotel a toto je schváleno státní zkušebnou.

Děkujeme za pochopení.

S přáním všeho nejlepšího v tomto roce 
za útvar Správy majetku města - Alfréd Lelek a kolektiv. 

POPLATEK ZA LIKVIDACI ODPADU
Zastupitelstvo města na svém 2. zasedání dne 13.12.2010 schválilo 

Obecně závaznou vyhlášku města č. 5/2010 o místním poplatku za 
provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálního odpadu. Zastupitelstvo touto vyhláškou 
opět stanovilo místní poplatek ve výši 440,- Kč na občana a rok, přestože 
náklady na likvidaci odpadu v našem městě jsou nepoměrně vyšší. 
Poplatek pro rok 2011 je splatný do 31. března 2011 v pokladně MěÚ.                                

Vážení občané,
již téměř tři roky poskytuje náš městský úřad službu Czech POINT, tj. vydává několika druhů výpisů z registrů veřejné správy. Od zahájení 

služby, kdy byly vydávány čtyři druhy výpisů, se jejich počet značně rozšířil. V současné době poskytujeme tyto služby:

VÝPISY Z VEŘEJNÝCH REGISTRŮ

Evidence Cena za 1. str. Každá další str. Požadavek

Katastr nemovitostí 100,- Kč 50,- Kč Katastr. území, č. listu vlastnictví

Obchodní rejstřík 100,- Kč 50,- Kč IČO podnikatele

Živnostenský rejstřík 100,- Kč 50,-Kč IČO podnikatele

Seznam kvalifikovaných dodavatelů 100,- Kč 50,- Kč IČO organizace

Insolvenční rejstřík 100,- Kč 50,- Kč platný občanský průkaz

VÝPISY Z NEVEŘEJNÝCH REGISTRŮ

Evidence Cena za 1. str. Každá další str. Požadavek

Trestní rejstřík 50,- Kč 0,- platný občanský průkaz nebo pas

Registr účastníků provozu modulu autovraky ISOH 100,- Kč 50,- Kč platný občanský průkaz nebo pas

Bodové hodnocení osoby - registr řidičů 100,- Kč 50,- Kč platný občanský průkaz nebo pas a řidičský průkaz

V uplynulém roce jsme zaznamenali pokles žádostí o tyto výpisy. Je to způsobeno tím, že tyto služby poskytuje rovněž Česká pošta. Dovolu-
jeme si vás upozornit na to, že výše uvedené poplatky, které za vydání výpisu zaplatíme na poště, jsou příjmem České pošty. Poplatky, které za-
platíme na městském úřadu, jsou příjmem našeho města a jako takové jsou znovu investovány do oprav, služeb a dalších potřebných záležitos-
tí. Pokusme se tedy chovat občansky, nelitujme těch několika kroků navíc a vyřizujme tyto záležitosti na městském úřadu, kde vás naše pracov-
nice obslouží kterýkoli den v týdnu. 

  Ing. Libuše Vichtorová, tajemnice MěÚ

Czech POINT

Vážení spoluobčané,
popřát jubilantům je zvykem v našem 

městě již řadu let. 

Vzhledem k platnosti zákona č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně ně-
kterých zákonů, ve znění pozdějších předpi-
sů a zákona č. 133/2000 Sb., o evidenci oby-
vatel a rodných číslech a o změně některých 
zákonů (zákon o evidenci obyvatel), není 
možné využívat údaje z evidence obyvatel 
pro jiné účely než stanoví zákon. Z tohoto 

důvodu se na Vás obracíme touto cestou.
Přejete-li si, aby od 01.01.2011 zástupci 

města, úřadu nebo členové komise pro škol-
ství, kulturu a sociální záležitosti při MěÚ 
Dolní Benešov osobně poblahopřáli k vý-
znamnému jubileu (80, 85, 90- ti a více) 
nebo k výročí svatby (zlatá svatba, diamanto-
vá svatba…) Vám nebo příbuzným, dostavte 
se prosím k vyplnění formuláře na Městský 
úřad Dolní Benešov, odbor vnitřních a soci-
álních věcí k p. Ireně Moricové (tel.:553 651 
285 kl. 26) nebo na matriku k p. Janě Spru-

chové (tel.:553 651 285 kl.18).  U starších ob-
čanů, kteří se nebudou moci sami dostavit 
na městský úřad, mohou vypsat formulář je-
jich rodinní příslušníci nebo přátelé. Stejné 
podmínky již také platí při zveřejnění život-
ních událostí v dolnobenešovském zpravo-
daji (narození, uzavření manželství, jubilea 
a úmrtí).

Již nyní můžete nahlásit data výročí ju-
bilantů od 01.01.2011 do 31.12. 2011.

Děkujeme všem za pochopení a věřte, že 
k tomuto kroku přistupujeme pouze z dů-
vodu nutnosti dodržování zákonů.

matrikářka

BLAHOPŘÁNÍ JUBILANTŮMBLAHOPŘÁNÍ JUBILANTŮM



Ohlédnutí „BENEŠOVSKÝCH RODIČŮ“
Pro pořádající je vždy  těžké realisticky zhodnotit svou akci – své 

dítko. Přesto se o to pokusíme. Inspirací jsou zde  pro nás krásné zá-
sady „Klubu přátel dobré pohody“.Jednou z nich je: „Pochval se sám, 
protože nikdo jiný to za tebe tak hezky neudělá!“

 PRŮVOD STRAŠIDEL – HELLOWEN
Záležitost která je v Dolním Benešově již tradicí.Zrodila se v hla-

vách téhle party lidí už před 5ti lety, takže jsme jen pokračovali pod 
novou hlavičkou. S účastí můžeme být už léta spokojeni. Letos jsme 
však navíc vypozorovali příjemnou změnu. Začali se přidávat ve vět-
ším počtu i maskovaní dospělí! A to je pak dvojnásobná radost – po-
tkat hned  celý zástup takhle vyšňořených „výstavních kolegyň“.Všech-
ny mají zajisté nárok na strašidelnou medaili.

Počasí též překvapilo. Nepršelo – ba ani nebylo zataženo! Nemrz-
li jsme! 

Za to se setmělo později než obvykle. Chvíle v zámeckém parku 
však už byly stylové.Na hradní zdi bylo možné zahlédnout bílou paní 
i děsivého ducha.Závěrečné, jistě poetické, vypouštění létajících přá-
ní, i všemi chválený fantastický ohňostroj, sklidili bouřlivý, zaslouže-
ný  potlesk.

MIKULÁŠENÍ NA RYNKU
Ještě pár slov o zkušebním 1.ročníku Mikulášení na rynku.
Zkouška dopadla nad očekávání dobře!
S Mikulášem, čerty a anděly se zatoužilo potkat přes 200 lidiček. 

Asi polovinu tvořily samozřejmě děti, které statečně recitovaly sv. 
Mikuláši a dokonce i zazpívaly nádherné písničky.

Některé z dětí stihly dokonce poslat po nebeských bytostech i 
vzkaz pro Ježíška (bydlí prý hned  na vedlejším obláčku)! Velkou 
pochvalu si zaslouží i malinkatá holčička, která statečně poslala své 
milované cumlíky rovnou do nebíčka. Musíme však  neméně po-
chválit i ty raubíře, kteří našli odvahu a slíbili před všemi čerty, že 

se do příštího Mikulášení alespoň trošku napraví. Toto stvrdili po-
dáním ruky andělovi, nebo dokonce samotnému Mikuláši! 

Pro všechny máme ještě jeden vzkaz: čerti jsou výborní hlídači 
a všechno se dozví! Takže pozor děti (i rodiče), sliby se musí plnit.

Za odměnu dostaly všechny děti od Mikuláše sladkost a v „Ne-
bíčku“ horký dětský punč plný ovoce. Rodiče se pro změnu mohli 
občerstvit v „Peklíčku“ svařeným vínem nebo grogem.

Na závěr, ač byl opravdu velký mráz,
Mikuláš slíbil, že navštíví nás zas.

V Benešově se mu moc líbilo,
a nezlobil by se, kdyby příště dětí přibylo.

Uběhly dva měsíce a já znovu píšu do rub-
riky Městská knihovna. 

Takže, co je u nás nového ? V listopadu 
jsem zkontrolovali v rámci revize celý kni-
hovní fond, který tvoří 13.975 svazků. V po-
sledních pěti letech, které uběhly od předešlé 
revize se ztratilo 173 knih, což je naprosto v 
limitu u tzv. volného výběru knih. Svědčí to 
o tom, že se zcizováním knih v naší knihovně 
problém nemáme, hůř jsme na tom s dodržo-
váním výpůjční lhůty ! Prosím proto všechny 
čtenáře, aby hned zkraje nového roku neza-
pomněli knihovnu navštívit  !

Budou je tu čekat opět jejich staré dobré, 
ale i nové knihy, které pravidelně nakupuje-
me.

Knihy pro dospělé:
Pitt, b.: Churchill a jeho…, Lohmann,K.: 

Stromy a keře, Collins, J.: Svět je plný rozve-
dených žen, Flaubert: Paní Bovaryová, Hoyt, 
Ed.: Boje na Balkáně, Niesel, R.: poprvé v ma-
teřské škole, Dreyer, E.: Budu tvůj stín, Niedl, 
F.: Čas vlků, Soyener, J.K.: Císařův stín, Wy-
ler, A.: Fatální omyl, Stínil, L.: Chci se zami-
lovat, Stínil, L.: Chci si tě vzít., Clark, M.H.: 
Kdo musí jít z kola ven, Řeháčková, V.: Když 
se láska změní v posedlost, Vandenberg, P.: 
Nefertiti, McClure, K.: Kovadlina, Weir, W.: 
Bitvy, které změnily svět, atd.

Knihy pro děti :
Hegervá, M.: Kočičky, Pospíšilová,J.: Slů-

ně hledá maminku, Murdoch, G.: Kovbojo-

vé, Shan, D.: Upírův pomocník, Winklerová, 
E.: Pinochipova dobrodružství, Bešťáková, 
E.: Bára, flíček a …, Goleszowski,P.: Oveč-
ka Shaun, Milne, A. Medvídek Pú,Holečko-
vá, M.: Léto s Danielou, Neubauerová, a.. V 
moci alchymie, Parirrer, H.: Zrada na bis-
kupském dvoře, Ondracková, Cl.: Medvědí 
příběhy-zkusím číst sám, Hunter, E.: Divoké 
kočky, Schmid, Ul.: 275 populárních omylů, 
Disney: Nevzdávej se předem, atd.

Přijďte a vyberte si z bohaté nabídky knih 
i časopisů.

Půjčovní doba:
PONDĚLÍ:                        13-17,30
ÚTERÝ:                 10-12  12,30-15
ČTVRTEK:                       13-17,30

Na vaši návštěvu se těší
Jana Güntherová, vedoucí knihovny

MĚSTSKÁ KNIHOVNA



Beněšovsky befel

Tož  sem  ludě prvši raz na tym zastupitel-
stvu byla
a tak sem vam o tym raport připravila.
Z  teho, že tam byli enem 4 ludi –
sem dumala, že se tam  asi všeci dycky nudi.

Bylo to vyročni 25 zasedani,
tož  tež sem měla cošik na probrani.
Přebrali tam kabelovku, tělocvičnu, Kloka-
nek i rozpočet,
nakoněc  bylo teho dosť - na celkovy vypo-
čet.

Starosta ten se rychtyk smial,
když po čtvrtej mi slovo dal.
No co – dyť sem baba zvědava
a furt  poslucham  na co občan nadava!!!

Tož sem se vam do teho vložila
a už tam zicher nuda něbyla.
Někeři zastupitele celu dobu němluvili.
Ale inši – ti se zasej  fajně vybarvili.

Když sem chčela mit na duši klid
a bioplynku z uzemniho planu vyřadit.
Tož Hanke ešče s jednym  pravěli :
„že bychom  si vrátka do budoucna zavřeli“

Asi se mysli, že když bude inša legislativa,
tak  bio odpad  voňavši zahniva!
Co dobrého nám tady záměr přinese ?
No něpravěli – už včil to mame štreku ku 
lese!
Ty auta s marasem budu asi luftem letač
a pro nas bude rychtyk něskoro ve smradu 
se vztekač.

Všeci sme zatepleni, okna, zahradky a per-
goly za mocej peniz zrobili,
včil vachujme, aby sme se jich tež ve zdravi 
a spokojnosti do budoucna  užili!
Ja osobně něvěřim temu,
že kupec na naše meškani  zrovna bude mět 
festovni remu.

A kdyby kdošik taky hlupy byl,
ešče by na nas zarobil !
Něvymyšlam – tam kaj bioplynku maju,
  chalupy  včil o došč lacnějši předavaju.

Vy kteří jste pochopili, že je to i vážné a né 
jenom vtip,
můžete  peticí trvalý nesouhlas s bioplyno-
vou stanicí vyjádřit.
Já osobně budu maximálně „agitovat“
a koho nepotkám- ten může sám v pedikú-
ře u Martiny Widlákové  také podpisovat.

     Kristýna Suchánková

Po delší více jak jednoroční přestávce se 
můžeme těšit na zajímavý astronomický 
úkaz na obloze: Částečné zatmění Slunce v 
úterý dne 4.ledna 2011. 

Úkaz nastává brzy po východu Slunce a 
jeho sledování není zapotřebí žádný daleko-
hled, je však nutné chránit oči speciálními 
brýlemi, popřípadě tmavým svářečským filt-
rem, nouzově pak stačí alespoň sklo začouze-
né hořící svíčkou. V Dolním Benešově Slunce 
toho dne vychází v 7 h 46 min, a Měsíc se po-
prvé dotkne slunečního kotouče v 8 h 07 min. 
Největší fáze nastane v 9 h 29 min. a zakryto 
bude téměř 80 % slunečního disku a část vidi-
telného Slunce bude mít tvar úsměvu na ob-
loze. Také bude zřetelné šero umocněno tím, 
že Slunce se v té době bude nacházet jen nízko 
nad jihovýchodním obzorem. Měsíc pak úpl-
ně odkryje sluneční kotouč v 10 h 57 min. a 
nastane konec zatmění.

Toto zatmění je částečné, to znamená že ni-
kde na zemi nenastane úplný zákryt. Viditel-
né je téměř v celé Evropě, největší fáze nasta-
ne ve Švédsku a Norskuku  kde je Slunce jen 
těsně u obzoru. Plný stín totiž prochází nad 
severním mořem již mimo naši planetu.

V roce 2011 nastanou celkem 4 zatmění 
Slunce všechna budou částečná z toho u nás 
bude viditelné jen to ze 4.ledna. Částečné za-
tmění Slunce dne 1.6.2011 nad Aljaškou a se-
verní Kanadou, další pak malé zatmění (roz-
lohou) 1.7.2011 v blízkosti Antarktidy a po-
slední dne 25.11. opět v Antarktidě.

Jaké jsou příčiny zatmění, jak se dá vypočí-
tat a jaký je rozdíl mezi zatměním Slunce a za-
tměním Měsíce? Toto jsou nejčastější otázky 
na hvězdárně při jejich pozorování.

Pokud by se náš pozemský Měsíc pohybo-
val okolo Země ve stejné rovině jako Země 
okolo Slunce, pak by při každém úplňku na-
stalo zatmění Měsíce a při každém novu za-
tmění Slunce.

Měsíc však krouží okolo Země po dráze , 
která má sklon asi 5° s rovinou dráhy Země 
– Slunce a tak k zatmění dojde jen tehdy, po-
kud se nov, nebo úplněk nachází v blízkos-
ti bodu, kde se obě dráhy protínají. Ta místa 
jsou dvě na protějších stranách oblohy, a aby 
to nebylo tak jednoduché, ještě se pohybují 
okolo Země.

Jeden celý cyklus trvá 18 let, 10 (11) dní 
(podle počtu přestupných roků), 7 hodin a 
42 minut nazývá se SAROS a je znám již dva 
a půl tisíce let. V tomto cyklu nastane 41 za-
tmění slunce a 29 zatmění měsíce. Po této 
době se všechny zatmění opakují v podob-
ných velikostech, nastávají však s posunem 7 
hodin a 42 minut na jiném místě zeměkoule. 
Na základě těchto znalostí lze vypočítat para-
metry zatmění i tisíce let dopředu i do minu-
losti.

Každé zatmění z cyklu SAROS je pak 
ještě zařazeno do série SAROS. Číslová-

ní je dáno cyklem x počtem zatmění. Po-
čet zatmění je v průměru 72 a série má dél-
ku 1200 let. První zatmění jedné série začí-
ná několika částečnými zatměními u pólu, 
postupně je tvoří úplná zatmění v centrální 
části a končí opět částečnými zatměními u 
opačného pólu.

Úplné zatmění Slunce nastává, když Mě-
síc zcela zakryje Slunce. Velmi jasný sluneční 
disk je zakryt měsíčním kotoučem a koróna, 
která má mnohem menší jas a za normálních 
okolností není vidět, je pozorovatelná. Úplné 
zatmění je pozorovatelné jen z oblasti Země, 
které se říká pás totality.

Prstencové zatmění je možné pozorovat, 
když Slunce a Měsíc jsou v jedné přímce, ale 
zdánlivá velikost  Měsíce je menší než veli-
kost Slunce. Z toho důvodu je vidět velmi jas-
ný prstenec Slunce a koróna je nepozorova-
telná. Slunce je nejblíže Země v lednu a nej-
dále v červenci, a tak prstencová zatmění jsou 
v zimním období častější, protože v té době 
se sluneční kotouč jeví větší. Záleží také na 
vzdálenosti Měsíce .

Částečné zatmění se objevuje, když Slunce 
a Měsíc nejsou přesně v přímce, takže je Slun-
ce zakryto jen z části.Toto zatmění je pozo-
rovatelné z mnohem většího území a některá 
zatmění jsou pozorovatelná pouze jako čás-
teční (jako to 4.ledna 2011), protože oblast pl-
ného stínu leží mimo povrch Země.

Méně známé a poměrně vzácné je zatmě-
ní hybridní (kombinované), kdy z jednoho 
místa se jeví zatmění jako úplné  a z jiného 
jako prstencové. Naposled nastalo toto za-
tmění 8.4.2005 a nejbližší nastane 3.11.2013. 
Při tomto zatmění plný stín Měsíce dopadá na 
povrch Země jen v blízkosti střední části za-
tmění, na počátku a na konci stín končí nad 
zemským povrchem.

Přestože zatmění Slunce jsou častějším 
úkazem než zatmění Měsíce, tak z určitého 
místa na zemi např. z. Dolního Benešova je 
tomu naopak. Je to proto, že zatmění Slun-
ce je viditelné jen z omezeného území, úpl-
né zatmění pak pozorujeme jen v pásu tota-
lity, jehož šířka je max. 280 km.  Naopak za-
tmění Měsíce je viditelné z celé polokoule nad 
kterou je Měsíc nad obzorem. Nakonec ještě 
jedna zajímavost. Z astrofyziky vyplývá defi-
nice pro zatmění Slunce jako na zákryt hvěz-
dy Měsícem. Takže zatmění jako definice pla-
tí jen pro zatmění Měsíce.

A protože v roce 2011 dojde i k zatmění 
Měsíce popíšeme si ho detailně příště.

Za astronomický kroužek F.Gaidečka a 
K.Proksch

Hvězdárna astronomické ho kroužku je 
přístupná každý pátek večer za příznivého 
počasí.

Kontakt:
Mobil:732 845 328

E-mail_ frantisek.gaidecka@agroup.cz

Částečné zatmění Slunce dne 4. 1. 2011



Stalo se již tradicí, že každoročně v předvánoční době navštěvuje-
me naše spoluobčany, kteří v současné době pobývají v domovech se-
niorů. V letošním roce to bylo osm občanů v pěti zařízeních (Kyjovi-
ce, Hlučín, Háj-Smolkov, Kravaře, Opava).

Všichni byli naší návštěvou velice potěšení, dá se říci, že už nás oče-
kávali. Předali jsme jim dárkový balíček s novoročním přáním pana 
starosty Martina Štefka , popřáli hodně zdraví , krásné prožití vánoč-
ních svátků a vzájemně jsme vyslovili přání setkat se opět všichni v 
příštím roce.

MěÚ Dolní Benešov
Odbor vnitřních a sociálních věcí

Připomínáme, že MěÚ Dolní Benešov i nadále poskytu-
je finanční příspěvek občanům,kteří využívají pečovatelskou 
službu - donášku obědů. Finanční příspěvek nenáleží obča-
nům, kteří již pobírají příspěvek na péči od státu.

Bližší informace  na MěÚ nebo na tel. č. 553651285, kl. 26 
- p. Moricová

V neděli 21. listopadu 2010, již podruhé v letošním roce, 
proběhl slavnostní obřad vítání občánků. Obřadní síň měst-
ského úřadu zcela zaplnili rodiče s dětmi ( 15 děvčátek a 10 
chlapců). 

Sešla se i jedna „dvojčátka“. Všechny přítomné přivítal sta-
rosta města Martin Štefek, který spolu se členkou komise pro 
školství, kulturu a sociální záležitosti předal rodičům dětí pa-
mětní list, chrastítko a finanční hotovost. Vítání občánků se 
neobešlo bez kytičky pro maminku a zapsání rodičů do pa-
mětní knihy. Součástí slavnostního odpoledne bylo i velmi 
pěkné vystoupení dětí ze ZŠ Dolní Benešov. Našim nejmen-
ším spoluobčánkům přejeme spokojené dětství, zdraví a šťast-
nou budoucnost.

 MěÚ Dolní Benešov
Odbor vnitřních a sociálních věcí

Irena Moricová

Návštěva v domovech seniorů

Letošní tříkrálová sbírka proběhne 
ve dnech 7. – 9. ledna 2011.“

Pečovatelská služba 

- donáška obědů

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ



Proč je třeba podepisovat i nyní PETICI proti 
výstavbě bioplynové stanice BPS Bolatice na ka-
tastrálním území města Dolní Benešov.

V současnosti jste možná oslovováni dobro-
volníky, kteří Vás žádají o podpis petice proti vý-
stavbě bioplynové stanice BPS Bolatice na katas-
trálním území města Dolní Benešov.

Petice má toto znění:
My, níže podepsaní občané, vyslovujeme svůj 

zásadní nesouhlas s výstavbou bioplynové stani-
ce BPS Bolatice na katastrálním území Dolní Be-
nešov. Žádáme, aby bylo všemi dostupnými pro-
středky zabráněno této výstavbě, která s největší 
pravděpodobností nevratně poškodí životní pro-
středí města Dolní Benešov i okolních obcí. Sou-
kromý investor pokračuje v přípravě plánované 
výstavby i přesto, že město Dolní Benešov v již 
uskutečněných řízeních svůj nesouhlas s umístě-
ním bioplynové stanice na svém území jasně de-
klarovalo.

Na vysvětlenou pro občany je třeba uvést, v ja-
kém stadiu tohoto projednávání žádosti o povo-
lení výstavby se vlastně nyní nacházíme. Žada-
tele povolení výstavby nehrají od samého začát-
ku tohoto procesu s městem Dolní Benešov a po-
tažmo s jeho občany čistou hru. Nabídkou dlou-
ho odkládaného výletu zastupitelů na údajně 
podobně zařízení se snažili (s částečným úspě-
chem) odsunou přijetí rozhodných kroků měs-
ta proti výstavbě jimi plánované BPS. V takto zís-
kaném čase pilně pracovali na schvalovacím pro-
cesu k výstavbě. V současnosti probíhá na odbo-
ru životního prostředí a zemědělství Krajského 
úřadu v Ostravě tzv. řízení EIA, což je posuzo-
vání vlivu na životní prostředí dle podkladů in-
vestičního záměru předloženého žadateli o po-
volení výstavby. V připomínkovém řízení se k 
podkladům vyjadřuje město, ale své připomín-
ky může podat i každý občan. Krajský úřad ná-
sledně požádá příslušného odborníka, aby se vy-
jádřil v oponentuře k předloženým materiálům. 
Ten by měl následně svolat veřejné projednávání 
k předloženým materiálům. Je nanejvýš žádoucí, 
aby se tohoto veřejného projednávání v Kultur-
ním domě v Dolním Benešově zúčastnilo co nej-
více občanů, kterým není lhostejné, v jaké pro-
středí budou žít anebo živořit jejích děti i oni sa-
motní. Ovzduší v Moravskoslezském kraji a při-
lehlých polských okresech je v některých ohle-
dech nejšpinavější v celé Evropě. Již v současnos-
ti se dožívají lidé na Ostravsku nižšího průměr-
ného věku, než je v republice obvyklé. Znečištěné 
ovzduší má výrazný vliv i na zdravotní stav dětí. 
Na Ostravsku např. trpí astmatem až čtyřikrát 
více dětí než jinde. Podle Radima Šráma z Ústa-
vu experimentální medicíny za to může i vzduch 
znečištěný jemným prachem a dalšími škodlivi-
nami, včetně rakovinotvorných látek. 

Důvodů k nesouhlasu s výstavbou je skutečně 
velké množství, ale uvedu alespoň některé.

Důvody nesouhlasu s výstavbou “ Bioplyno-
vé stanice Bolatice, k.ú. Dolní Benešov“

V územním plánu Dolního Benešova je uve-
deno:

Na ploše ZV (zemědělské výroby) se ne-
připouští průmyslová výroba obtěžující oko-
lí, dále pak objekty zemědělské výroby, které 
mohou negativně ovlivňovat životní prostředí 
okolní obytné zástavby (hluk, pachy, prašnost 
apod.). Provoz bioplynové stanice (BPS) není 
zemědělská výroba.

V oznámení o plánované výstavbě BPS je uve-
deno, že prostor je vybrán z důvodu umístění 
BPS v areálu, ze kterého bude dodávána surovi-
na pro stanici, je dostupný po stávajících komu-
nikacích a je v dostatečné vzdálenosti od zástav-
by ostatních obcí.

- V předmětném areálu ani v jeho blízkosti 
však není k dispozici žádná ze vstupních surovin, 
všechny tedy budou muset být do areálu dopra-
vovány (zejména kejda a řepné řízky.

- Není pravda, že prostor plánované BSP je v 
dostatečné vzdálenosti od zástavby města Dol-
ní Benešov. Přímo v prostoru areálu je ve vzdá-
lenosti cca 50 m rodinou obývaná vilka bývalé-
ho správce a ve vzdálenosti cca 150 m stojí obyt-
ný dům a dva rodinné dvojdomky, ve kterých 
bydlí celkem 28 lidí z toho 8 dětí. Ve vzdálenosti 
cca 800 – 900 m leží celé město Dolní Benešov se 
svými 4 300 obyvateli.

- Není řešen problém zásobování pitné vody 
pro obyvatele bytového domu a rodinných dom-
ků vzdálených cca 150 m od BPS, které jsou zá-
sobovány pouze ze studní v areálu farmy a není 
k nim připojen vodovodní řád. Je nebezpečí zne-
čištění stávajících zdrojů pitné vody a spodních 
vod stékajících do Dolního Benešova.

- Z hlediska ochrany ovzduší ČIŽP upozor-
ňuje, že BPS spadá do kategorie velkých zdro-
jů znečišťování ovzduší a upozorňuje na mož-
né obtěžování zápachem, které bude zejmé-
na při mimořádných provozních stavech a ne-
zbytných opravách zařízení.

- Moravskoslezský kraj se potýká se znečišťo-
váním ovzduší a dlouhodobě patří k nejvíce zne-
čištěným regionům nejen v zemi, ale i v Evropě. 
Z údajů Českého hydrometeorologického ústavu 
vyplývá, že přibylo rakovinotvorného benzo (a) 
pyrenu a nejvyšší koncentrace této látky je na Os-
travsku. Většina prachových částic, na něž se ra-
kovinotvorný benzol (a) pyren váže, přináší vítr 
z průmyslové Ostravy až do Dolního Benešova, 
který leží přibližně uprostřed mezi Ostravou a 
Opavou. Zpracovatel předložené dokumentace 
TESO spol.s.r.o., který pracuje ve službách zada-
vatele se záměrně snaží pro něj dosáhnout příz-
nivějších výsledků, když při znázornění stávají-
cí imisní situace volí pozaďovou stanici v Opa-
vě místo objektivnější stanice v Ostravě-Přívoze, 
případně v Ostravě-Porubě nebo v Bohumíně.

- Dle Věstníku MŽP č. 4/2010 je oblast v pů-
sobnosti stavebního úřadu – Úřadu městského 
úřadu Dolní Benešov vymezena jako oblast se 
zhoršenou kvalitou ovzduší. Jsou zde překračo-
vány již nyní denní imisní limity PM10 (100% 
území) a hodnota cílového imisního limitu ben-
zol (a) pyren (21,3 % území).

Imisní situace naší lokality je ovlivněna více 
faktory:

- Jsou to průmyslové zdroje v Dolním Bene-
šově, dále to je dálkový přenos znečištění přede-
vším z blízkých průmyslových zdrojů ostravské 
aglomerace a naše oblast je dotčena i přehranič-
ními vlivy sousední průmyslové oblasti Polska. 

- Na špatném ovzduší se podílí i přehuště-
ná doprava na místních komunikacích (z důvo-
du sice plánovaného, ale stále chybějícího silnič-
ního obchvatu). Na trase Opava – Ostrava pro-
jíždí přes Dolní Benešov denně obrovské množ-
ství aut (pro chodce je problém projít přes cestu). 
Právě v Dolním Benešově se na tento opavsko-
ostravský proud aut napojuje další hustý proud 
aut řidičů jezdících od polských hranic (bývalý 
hraniční přechod Sudice) z vesnic Třebom, Sudi-
ce, Rohov, Kobeřice, Chuchelná, Borová a Bola-
tice do zaměstnání v Ostravě. Další proud aut se 
na tuto přehuštěnou komunikaci napojuje z obcí 
Bohuslavice, Závada, Píšť a Bělá.

- V zimním období, kdy bývají rozptylové 
podmínky nejhorší, k tomu radikálně zhoršuje 
imisní situaci i lokální vytápění obytných domů. 

Souhrn všech těchto faktorů způsobuje, že již 
nyní v současnosti jsou hraniční hodnoty znečiš-
ťování ovzduší stanovené vyhláškou v Dolním 
Benešově opakovaně překračovány a není mož-

né připustit žádné další zhoršování této situace 
(ani to mírné jak připouští samotný předklada-
tel). 

Provozem BPS budou vznikat emise znečišťu-
jících látek jednak spalováním bioplynu v koge-
neračních jednotkách, jednak dopravou materi-
álů. Jsou známy špatné zkušenosti z provozu sta-
nic v blízkosti obytné zástavby což je  potenci-
onální problém v Dolním Benešově. V takto již 
nyní velice špatném stavu ovzduší nelze připus-
tit další zhoršování životného prostředí v důsled-
ku výstavby a následného provozu BSP (pachové 
problémy, prašnost, vibrace, emise znečišťujících 
látek) a tuto situaci znevažovat a bagatelizovat, že 
se jedná o méně významné zhoršení (nebo do-
konce nevýznamné) s demagogických konsta-
továním o globálním přínosu ( ale za cenu niče-
ní zdraví obyvatel Dolního Benešova).  Evropská 
komise již nyní opakovaně žádá Českou republi-
ku, aby vysvětlila, proč její obyvatelé dýchají více 
prachu, než povolují směrnice. Pokud komise ani 
teď vyjádření nepřijme, může ho zažalovat u Ev-
ropského soudního dvora. Na Ostravsku je při-
tom ovzduší nejhorší v Česku. Myslím si, že po-
kud by i přes naše upozornění dovolily kompe-
tentní státní orgány povolením výstavby bioply-
nové stanice v takové blízkosti obytné výstavby 
města, by byl důvod k žalobě města Dolní Bene-
šov na Český stát u Evropského soudního dvora.

Problémem v tomto případě není otázka o 
smysluplnosti BPS jakožto taková, problémem 
je, že nemůže ničit lidi v blízké bytové zástavbě. 
Zvláště když je vždy aktuální nebezpečí hromad-
ného ohrožení velkého počtu lidí ať už z důvodů 
selhání lidského faktoru anebo havárie. Jiná je si-
tuace tam, kde není taková hustá zástavba a kde 
jsou vesnice od sebe vzdáleny i 12 km, tak jak je 
tomu např. na Jižní Moravě a Bruntálsku.

Druhotným problémem je možný pokles cen 
nemovitostí v Dolním Benešově a zároveň vzhle-
dem k místu sídla firmy nebudou do pokladny 
města odváděny ani daně. Dolnímu Benešovu by 
zůstaly jen ,,benefity“ jako zápach a škodliviny v 
ovzduší a vodě.

Sebelépe napsaný provozní řád nezabezpe-
čí jeho dodržování. Dokladem toho jsou per-
fektně napsaná pravidla silničního provozu, kte-
rá jsou denně mnohonásobně porušována. V 
podkladech předložených ke schválení výstav-
by se opakovaně uvádí, že nepatrné zhoršení ži-
votních podmínek způsobené výstavbou bioply-
nové stanice u nás bude vyváženo celospolečen-
ským přínosem. To je demagogie minulého sto-
letí. Naše energetická soustava je propojena s Ev-
ropou. Kvůli zapojení bioplynové stanice v Dol-
ním Benešově se v žádném případě nesníží vý-
kon Temelína ani Dětmarovic. Pouze větší pře-
bytky energie prodá ČEZ za dražší peníz do Ra-
kouska nebo Německa. Nikdo nebude vědět, že 
je to za cenu zdraví našich lidí.

Petici proti výstavbě ze dne 3.12.2010 dosud 
podepsalo 1560 občanů. Podepisování petice 
bude pokračovat i nadále a bude předložena i ob-
čanům, kteří pro krátkost termínu nebyli dosud 
osloveni. Petici je možno podepisovat na měst-
ském úřadu, v Kulturním domě, u paní Kristý-
ny Suchánkové (ul. Zahradní 413), u pana Ing. 
Tomáše Ondery (Osada Míru 300), paní Ma-
rie Babíkové (Budovatelská 167, část Zábřeh), u 
Mgr. Marie Adamíkové (část Zábřeh), u Pharm-
Dr. Ivany Šrubařové (lékárna u Mistra Konráda v 
Dolním Benešově) a u paní Martiny Widlákové 
(Přehradní 320).

Petici je třeba podepisovat, protože v úvodních 
podkladech předložených žadateli o výstavbu je 
uvedeno, že není předloženo žádné vyjádření ve-
řejnosti.

Mgr. Jindřich Otzipka

BIOPLYNOVÁ STANICE BPS BOLATICE



Podnětem k zakládání hasičských sboru v minulých stoletích byla 
naprostá bezmocnost lidí při vzniku požárů rodinného domku nebo 
hospodářských objektů. Domky byly stavěné z dřevěných trámů, po-
kryty slaměnými došky a stojící blízko sebe. Tím byly vystaveny vel-
kému nebezpečí ohně a jejího rychlému šíření z domku na domek. 
Často shořely celé ulice a stodoly, které se stavěly ve větším počtu ved-
le sebe. Záchranou proti dalšímu rozšiřování ohně bylo boření stave-
ní, aby se oheň nemohl šířit dále. Nebyly to jenom požáry ohrožující 
naše obce, ale i každoroční povodně na řece Opavici, která zaplavo-
vala pole, ničila úrodu a ohrožovala lidi a lidská obydlí. 

Naší obec postihlo mnoho velkých požárů, o nichž se dochovaly zá-
znamy již z roku 1473. Na velký požár v roce 1863 kdy shořely všechny 
usedlosti v okruhu starého kulturního domu, dnešní náměstí Svobody 
si pamatovali i naší pradědové. Památku na tuto událost nám připomí-
ná socha svatého Floriána, která je postavena na místě tehdejší pohro-
my u dnešní restaurace „SPORT“. V roce 1810 byl Dolní Benešov po-
stižen větším počtem požárů. Vyhořel mlýn, některé domy a všechny 
stodoly na ulici Nádražní a to dvakrát po sobě.

Není tedy divu, že občané znepokojeni velkými obavami o své domy, 
chlévy a stodoly si uvědomili, že po vzoru jiných obcí mohou založit 
hasičský sbor.  Iniciátorem byl Robert Novák, rodák z Oldřišova, ná-
jemce tehdejšího městského pivovarského hostince, dnešního hostin-
ce “ Na Rynku.“ 

 Dne 6. Června 1886 došlo v Dolním Benešově k založení první-
ho hasičského sboru, který nesl název „Freiwillige Feurweehr“. Je-
likož naše obec patřila pod panství pruského království, nemohl ha-
sičský sbor mít jiný název než německý. Výstroj si pořídili z vlastních 
prostředků. Sbor už měl k dispozici vlastní stříkačku, kterou zakoupi-
la obec již o rok dříve, v roce 1885. Další výstroj a výzbroj byla poři-
zována z členských příspěvků a prémii pojišťovny. Ta měla zájem na 
co nejmenším rozsahu škod. Sbor, který zasáhl u požáru první, ob-
držel od pojišťovny zvláštní prémii, na tehdejší dobu velký obnos (50 
marek).

Od  dne, kdy byl založen náš sbor uběhlo mnoho let. Snad za zmín-
ku stojí několik významných výročí a událostí, na které vzpomínají 
jak ti dříve narození členové, tak my, kteří sbor a výjezdovou jednot-
ku doplňují dnes.

Za zmínku stojí, že až do roku 1932 pracoval sbor bez motorové stří-
kačky. V tomto roce byla zakoupena motorová stříkačka za 16.000,-  
Kč.  V roce1936 se dočkal sbor vlastní hasičské zbrojnice. Rok 1955byl 
významný, neboť bylo přiděleno našemu sboru nové hasičské auto s 
výkonnou stříkačkou a úplným vybavením. 

V roce 1966 se konala dlouho připravovaná slavnost 80. výročí zalo-
žení sboru a slavnostní otevření dnešní hasičské zbrojnice.

V roce 1982 bylo našemu sboru přiděleno nové požární vozidlo 
Škoda 706 RTH. Bylo kompletně vybaveno požární technikou a cis-
ternou na 3500litrů vody. Nevýhodou tohoto auta bylo, že mnělo pou-
ze 4 místa k sezení.

V roce1986 se konaly oslavy k 100. výročí založení sboru dobrovol-
ných hasičů v Dolním Benešově. Oslavy se konaly 18. - 20. července.

Od roku 1989 se koná každoročně začátkem května mše a průvod k 
soše sv. Floriána patrona hasičů.

Rok 1990 můžeme nazvat rokem, kdy se začala psát novodobá his-
torie sboru. 

Dne 2. 9. 1992 ve14.00 hod. došlo k požáru Pánské stodoly. I když 
náš sbor přijel k požáru jako první, plameny již šlehaly 20metrů nad 
střechu a stodolu se již nepodařilo zachránit. Jaro 1993 bylo velmi su-
ché a to mělo za následek mnoho lesních požárů v okolních lesích. Náš 
sbor vyjížděl k osmi požárům. 

Dne 21. 2. 1996 okolo 3 hodiny ranní vypukl požár stolárny u pana 
Onderky na náměstí C. Lelka. Během krátké doby se sjelo 5 požárních 
sborů, ale stolárnu se nepodařilo zachránit.

  V roce 1997naše město zasáhla velká povodeň. Byla největší za po-
sledních 100 let. Na ulicích Hájecké a Konečné, kde bylo vody nejvíc, 
pomáhali mladí hasiči  s evakuací zatopených rodinných domků. 

V červnu 1998 zemřel náš dlouholetý starosta SDH bratr Josef Kubí-
na. Byl nejdéle činným starostou sboru. /24 let/

V roce 2005 dostalo naše město bezúplatným převodem starší ha-
sičské auto Cas K 25 Liaz. Toto vozidlo se podařilo repasovat a v roce 
2006 u příležitosti oslav výročí 120 ti let založení sboru slavnostně vy-
světit a zařadit jako první výjezdový vůz, který byl vybaven moderní 
hasičskou výbavou. Zde stojí za zmínku, že výbava byla pořízena ze 
sponzorských darů a finančního přispění města a občanů Dolní Bene-
šov za což jím patří obrovské poděkování. S tímto vozidel jsme se za-
sahovali v roce 2006 letecké dopravní nehody na letišti Slezského aero-
klubu Zábřeh. Byla to naše první asistence u zásahu tohoto tipu.

Rok 2007 byl pro naši jednotku velmi náročný, z hlediska počtu zá-
sahu.Mněli jsme 30 výjezdů, z toho k 10ti požárům. Tady bych se snad 
zmínil o požárech v části Zábřehu, kde po tři dny byly podpalová-
ny hospodářské stavení a majetek. Náročnost těchto zásahů ukázala, 
že naše jednotka je připravena zasahovat a pomáhat lidem chránit je-
jich majetek.

V roce 2009 naše výjezdová jednotka obdržela za velmi výhodných 
finančních prostředků nové zásahové vozidlo CAS MAN 4X4TGM. 
Toto vozidlo se zařadilo mezi nejkvalitnější výbavu v celé historii sbo-
ru. Stojí za zmínku, že vozidlo je vybaveno nejmodernějšími technic-
kými prostředky, které jednotka využívá k různým zásahům. 

Rok 2010 byl rokem, kdy opět příroda ukázala svoji sílu a v měsících 
květnu a červnu zasáhly naše město přívalové deště, kdy voda zaplavi-
la sklepy, zahrady, silnice na mnoha místech města. Zde bych opět vy-
zvedl naši jednotku, která zasahovala společně s 10 jednotkami okresu 
Opava a dokázala svou připraveností kdykoli zasáhnout na pomoc li-
dem ve vypjatých a krizových situacích.

Dovolte mi, abych v závěru poděkoval představitelům města za je-
jich finanční i materiální podporu, zaměstnancům městského úřadu 
za spolupráci, všem členům našeho sboru a výjezdové jednotky za je-
jich obětavou činnost, rodinným příslušníkům za jejich toleranci a po-
chopení, bez které se tato práce nedá dělat. A nám všem mnoho štěs-
tí,zdraví a pohody v celém roce 2011.

Rozloučím se přáním, aby i další generace, které se budou podílet 
na rozvoji a činnosti našeho sboru a výjezdové jednotce nezapomněli 
na,,motto ´´ všech dobrovolných hasičů ,,BOHU KE CTI A BLIŽNÍ-
MU KU POMOCI´´. 

Martin Zawadský 

VÝVOJ DOLNOBENEŠOVSKÝCH DOBROVOLNÝCH VÝVOJ DOLNOBENEŠOVSKÝCH DOBROVOLNÝCH 
HASIČŮ OD R.1886 – 2011HASIČŮ OD R.1886 – 2011



V sobotu 4.prosince se uskutečnil v tělo-
cvičně ZŠ v Dolním Benešově již 12.ročník 
turnaje ministrantů hlučínského děkanátu ve 
stolním tenise. 

Turnaj organizovala Římskokatolická far-
nost Dolní Benešov ve spolupráci s CVČ Kra-
vaře. Celkově 15 účastníků z Kobeřic, Kravař, 
Velké Polomi, Bolatic a Dolního Benešova bylo 
rozděleno do tří kategorií podle věku. V té nej-
mladší startovali ministranti, a také jedna mi-
nistrantka, navštěvující 3. - 6. třídu. Hráči byli 
nejprve rozděleni do tří základních skupin, z 
nichž vítězové postupovali do finálové skupi-
ny. V ní pak bez ztráty setu zvítězil Petr Wittek 
z Kobeřic před Davidem Kubným z Kravař a 
třetí skončil Ondřej Demel z Velké Polomi. Je-
diná ministrantka, Natálie Barvíková z Dolní-
ho Benešova, nakonec obsadila 6.místo.

Druhá kategorie, původně plánována pro 7. 
- 8. třídu, byla nakonec pro malý počet přihlá-
šených rozšířena ještě o „šesťáky“ a ti všich-
ni pak hráli systémem každý s každým. A na-

konec právě ti nejmladší byli i nejlepší, takže 
pořadí na prvních dvou místech bylo stejné 
jako v I.kategorii - 1.místo Petr Wittek, druhý 
David Kubný. V utkání o 3.místo pak porazil 
Martin Kurinec z Kravař Michala Suchánka z 
Dolního Benešova.

Ve III.kategorii, 9.třída a starší, se hrálo 
opět systémem každý s každým a jejím vítě-
zem se stal Jakub Demel z Velké Polomi před 
Ondřejem Škrobem z Kobeřic a ve velmi vy-
rovnaném pětisetovém zápase o 3.místo pak 
porazil Tomáš Mácha z Velké Polomi Roma-
na Kurince z Kravař. 

Vítězové všech kategorií si domů odvez-
li nejen diplom a pěkné ceny, ale hlavně také 
putovní pohár, který bude zdobit následující 
rok jejich vitrínu či jiné vhodné místo. Zkrát-
ka však nepřišel nikdo z přítomných a díky 
štědrým sponzorům obdržel každý hráč i po-
řadatelé nějakou drobnost. Sponzory tohoto 
turnaje byli : RKL, Opravárenský závod MSA 
Dolní Benešov, Pekařství Obrusník, Česká re-

gionální televize - ČRTV, CVČ Kravaře, Řím-
skokatolické farnosti Kravaře a Dolní Bene-
šov, Radio Proglas a Tv Noe. Zvláštní podě-
kování pak patří panu Arnoštu Obrusníkovi, 
který se ujal zahájení turnaje zapálením svíč-
ky na adventním věnci a krátkým úvodním 
slovem a ČRTV, která úvod a následné zápa-
sy těch nejmladších natáčela. Dík náleží také 
vedení Základní školy v Dolním Benešově za 
umožnění pořádání tohoto turnaje v tělocvič-
ně ZŠ a organizačnímu štábu, který tvořili pan 
Karel Pačka jako technický pracovník a roz-
hodčí, zapisovatelka Zdeňka Fojtíková, vrch-
ní rozhodčí Hubert Weczerek a ředitel P.Mgr. 
Ladislav Stanečka. Ten zaslouží speciální po-
chvalu, neboť myslí nejen na místní dolnobe-
nešovské ministranty, ale i na ty ostatní z ce-
lého hlučínského děkanátu a starostí a běhání 
kolem organizace turnaje není zrovna málo. 
Snad v dalším ročníku docení tuto snahu i 
větší počet účastníků z více farností.

        Hubert Weczerek

DĚKANÁTNÍ TURNAJ VE STOLNÍM TENISEDĚKANÁTNÍ TURNAJ VE STOLNÍM TENISE

Zelená je tráva, fotbal to je hra! V době, kdy jsou travnatá hřiš-
tě hluboko pod sněhovou peřinou jsme v našem fotbalovém klubu 
FC MSA Dolní Benešov dopsali letošní poslední stránku do historie. 
Symbolicky jsme si zapsali další nemalý sportovní úspěch. V neděli 
12.12.2010 se radovali naši mladší žáci z cenného zisku bronzových 
medailí na halovém turnaji o „Pohár primátora města Opavy“. Bla-
hopřejeme!

Po tomto příjemném úvodu bychom všem našim příznivcům a ob-
čanům města nabídli krátké ohlédnutí za tímto skončeným fotbalo-
vým rokem. A nelze jinak než znovu začít u našich nejmladších, do 
kterých vkládáme nemalé naděje na další úspěchy fotbalového Dol-
ního Benešova.

Kategorie žáků 
Právě naši nejmladší reprezentanti klubu zahájili velmi úspěšně fot-

balový rok. Připomeňme si, že v březnu si na své konto připsali neče-
kaný, ale významný sportovní úspěch. Vyhráli 1. ročník halového tur-
naje – Memoriál Antonína Tylšara. Je symbolické, že jejich nástupci, 
ti březnoví se už posunuli o kategorii výše, neméně úspěšně fotbalo-
vý rok uzavřeli. Mezi deseti družstvy fotbalového potěru okresu Opa-
va získali cenné 3. místo. O tento sportovní „pamlsek“ se zasloužili:

Naše žákovská družstva – přípravka, mladší a starší žáci však hra-
jí i pravidelné mistrovské soutěže. Přípravka svou MINI ligu OFS 
Opava, obě družstva žáků pak Krajský přebor Moravskoslezského 
kraje. U této kategorie, jak všichni víme jde především o to, aby 
naši nejmenší získali vztah k pravidelné sportovní činnosti a aby 
dokonale využívali možnosti sportovního vyžití, které naší mládeži 
nabízíme ve spolupráci s městem Dolní Benešov. Obrovský dík pak 
patří nejen hráčům, rodičům, ale taky všem trenérům, kteří se vý-
chově našich nadějí věnují s enormním nasazením: Komárek Mar-
tin, Kučera Petr, Beihnauer Michal, Heger Daniel, Juchelka Jaro-
slav, Směja Tomáš!

Kategorie dorostenců 
S obdivem a hrdostí můžeme konstatovat, že právě tato katego-

rie nám dělala v průběhu celého roku velkou radost! Mladší i starší 
dorostenci patří dlouhodobě k nejlepším účastníků, Krajského pře-
boru Moravskoslezského kraje. Ani generační výměna, která nás 
na přelomu nového ročníku vždy nemine, nic na tomto konstato-
vání nemění! Po skončeném ročníku 2009/2010 se mladší doros-
tenci umístili na 4. místě a starším kolegům patřila krásná 6. příč-
ka mezi nejlepšími družstvy v našem kraji! Nemalým sportovním, 
ale především společenským úspěchem pak bylo ocenění, kterého 
se dostalo našemu družstvu mladšího dorostu. Na losovacím akti-
vu Krajského fotbalového svazu v Ostravě dne 29.6.2010 bylo naše 
družstvo mladšího dorostu vyhlášeno a oceněno jako nejslušnější 
družstvo mezi všemi 16-ti celky Moravskoslezského kraje. Blaho-
přání je na místě nejen hráčům, ale taky trenérům, kteří se na tom-
to úseku výchovy o toto ocenění postarali. Jde o trenéry Tchuře Lu-
bomíra, Kováře Romana, Lhotského Michala a Kubiše Romana. Až 
na posledně jmenovaného všichni u kategorii dorostu pokračují i 
v tomto novém ročníku 2010/2011. A o tom, že to naši dorostenci 
umí svědčí i jejich podzimní umístění: mladší dorostenci jsou na 2. 
místě tabulky Krajského přeboru, pouhý bod za vedoucí Karvinou 
a jejich starší vzory na krásné 3. příčce! Patrik Kubiš se 16-ti vstře-
lenými góly je i nejlepším střelcem Krajského přeboru! Zdárně mu 
pak sekundují s 8 góly Marek Drastík a 6 góly Lukáš Kufka! Nejlep-
šího střelce Krajského přeboru v kategorii mladšího dorostu máme 
taky v našich řadách! Je jím Filip Labuda, který dal 23 gólů!!! Zdat-
né pomocníky má i ve svých spoluhráčích, Tomáš Petřík se trefil 14 
krát a Tomáš Lellek a Jan Janoš shodně 10 krát! K těmto úspěchům 
pak patří i  bilance našeho brankáře Jakuba Lamcheho, kterému pa-
tří 3. místo za  „vychytaných“ pět zápasů s čistým kontem!

Kategorie mužů – muži „B“
Bohužel, po skončeném ročníku 2009/2010 se naše „béčko“ roz-

loučilo s Krajskými soutěžemi a v novém ročníku 2010/2011 hraje 
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Horní řada zleva: Michal Beinhauer - trenér, Daniel Trunčík, Vla-
dimír Vavřínek, Vítězslav Benek, Patrik Klos, Kryštof Koska, Václav 
Vavřínek, Marek Janoš, Daniel Heger - trenér. Dolní řada zleva: Jan 
Černý, Pavel Kozelek, Michal Večerek, Jan Kozel



v  Okresním přeboru. Ani po sestupu však mužstvo nekapitulova-
lo. Pod vedením trenéra Pavla Sobka a vedoucími mužstva Alešem 
Očkem a Jaroslavem Večerkem se začala psát nová historie. Pozor, 
ani Okresní přebor však není ledajakou soutěží. To brzy pochopi-
li všichni, kteří se tohoto kolektivu ujali.  Mužstvo se postupně sta-
bilizovalo a v závěru se svými výkony zařadilo do silného středu 
tabulky. Největším pozitivem však je, že se fotbal v Zábřehu hraje 
dál. Vyhlídky pro jarní odvety dávají naději, že se mužstvo nako-
nec svými výkony zařadí mezi přední celky našeho okresu Opava.

Kategorie mužů – muži „A“
Naše „áčko“ hraje druhým rokem Moravskoslezskou divizi. Po 

sestupu z Moravskoslezské ligy se nově tvořícího mužstva ujal tre-
nér Tomáš Kamrád. Mladý kádr skončil v ročníku 2009/2010 na 6. 
místě tabulky. V letní přestávce došlo k obměně a posílení kádru. 
Vstup do nového ročníku vyšel našemu celku náramně. Po odehra-
né třetině zápasů jsme atakovali dokonce 1. místo v tabulce. Série 
neúspěchů především na našem domácím trávníku však náš kolek-
tiv katapultovala do středu divizní tabulky. Bohužel, jak to ve fot-
bale bývá, tato skutečnost „zlomila vaz“ i trenéru Tomáši Kamrá-
dovi. Patří mu však jednoznačné poděkování za to, že v době nej-
těžší, po pádu z MSFL, mužstvo dovedl tam, kam patří! V posled-
ním podzimním utkání už z trenérské lavičky vedl naše mužstvo 
trenér Pavel Hadaščok. Všichni, kdo mají fotbal v Dolním Benešo-
vě rádi mu v jeho náročné práci přejí mnoho úspěchů a jsou pře-
svědčeni, že mužstvo v jarní části divize potvrdí předpoklady a pro-
gnózy před sezónou a zařadí se svými výkony mezi nejlepší diviz-
ní celky. Podzimní bilance – 8. místo v tabulce – není důvodem ke 
spokojenosti. K té chybí zisk minimálně osmi bodů, které by nás 
posunuly na bronzovou příčku. No, uvidíme na jaře! 

Bez zajímavosti však však není několik „podzimních nej“:
- nejlepším střelcem byl se 4 góly Michal Juchelka
- nejvíce 15 utkání odehráli Rohel, Juchelka, Eršil, Literák
- nejvíce minut odehráli Rohel 1350,  Juchelka 1 276, Eršil 1 275
- nejdelší neprůstřelnost Rohel 291 ( 4. nejlepší), 
- brankáři s „nulou“ Rohel 6 x (2. nejlepší)
- diváci doma   - FC MSA druhý nejhorší 1 278
- diváci venku  - FC MSA druhý nejlepší  2 357 !!! 

- nejvyšší návštěvnost Kravaře – FC MSA 662, FC MSA – Kra-
vaře 510

- největší kuriozita – Kravaře jsme porazili 3 x, doma 3:2 a 2:0 
venku 1:2 !!!

Fotbalový rok 2010 však přinesl několik významných událostí i 
mimo sportovní oblast. V březnu byl zvolen nový výkonný výbor. 
Předsedou se stal Petr Machovský, místopředsedou Ing. Pavel Ma-
ier, členy Martin Komárek, Pavel Stříbný a Lubomír Tchuř. Předse-
dou revizní komise je Aleš Očko, členy Pavel Sobek a Jiří Knopp. 
V náročné ekonomické situaci letošního roku měl výbor nezávi-
děníhodnou pozici. Havarijní stav klubovny, šaten pro rozhodčí a 
v neposlední řadě i kabin pro hráče řešilo vedení klubu generální 
opravou a rekonstrukcí těchto objektů. Výsledkem je nádherná re-
konstrukce, která v divizních soutěžích nemá konkurenci. Je to ten 
nejlepší vklad pro budoucí, bezproblémové působení celého klubu. 
Vedení klubu se ve své činnosti řídí schváleným Plánem údržby a 
investic obou našich areálů v Dolním Benešově i v Zábřehu. Nová 
časomíra  na stadionu v Dolním Benešově je tou „třešničkou“ naše-
ho překrásného fotbalového stánku. Klub má od nového ročníku i 
vlastní webové stránky: www.fcmsa.cz. Posledním, ale významným 
činem je v současné době jednání o zakoupení autobusu pro pře-
pravu našich družstev! 

Vedení fotbalového klubu v závěru letošního roku touto formou 
děkuje všem svým fanouškům za projevenou přízeň. Smluvním za-
městnancům paní Dariji Kuchejdové, Dušanu Christophovi a Vác-
lavu Moslerovi za vykonanou práci. Mimořádné poděkování patří 
představitelům našeho města Dolní Benešov a všem našim spon-
zorům v čele s tím hlavním, akciovou společností MSA Dolní Be-
nešov! Bez jejich finanční a materiální pomoci bychom nebyli ni-
kdy schopni držet vysoce postavenou laťku naší činnosti. Věříme, 
že fotbal v Dolním Benešově má perspektivu a že i v dalších lé-
tech bude psát své stránky fotbalové historie. V roce 2011 oslaví-
me 85. výročí založení našeho klubu a při této příležitosti vyzývá-
me všechny naše členy a příznivce k podpoře naší činnosti s vědo-
mím, že fotbalový Dolní Benešov  „jede dál“!        

Petr  M a c h o v s k ý
Dolní Benešov 14. 12. 2010

předseda FC MSA Dolní Benešov

PODZIMNÍ UTKÁNÍ FC MSA DOLNÍ BENEŠOVPODZIMNÍ UTKÁNÍ FC MSA DOLNÍ BENEŠOV
Postoupil šťastnější z penaltové loterie!

FC MSA – FC Vítkovice  0:0
Utkání 1. kola Poháru ČMFS – Ondrášovka Cupu skončilo v 

normální hrací době bezbrankovou remízou. Podle regulí násle-
doval rozstřel ze značky pokutového kopu a  šťastnějším muž-
stvem byli hosté, kteří na penalty vyhráli 2:4. Z Vítkovic byli 
úspěšnými střelci Silveira, Förster, Kušnír a Cverna (nedal Vac-
lík), za domácí skórovali Štefek Roman a Rozsíval, nedali Juchelka 
a Žižka. V samotném utkání však hosté zdaleka nepotvrdili úlo-
hu favorita. Naopak, domácím tentokrát scházelo k lepšímu vý-
sledku jenom fotbalové štěstí a přesnější muška v koncovce! Ve 
25. minutě trefil Modelský, po čítánkovém uvolnění Žižkou, je-
nom pravou tyč už překonaného Vaška v brance hostů! O šest mi-
nut později si poradil strážce branky Vítkovic se střelou Juchelky 
k levé tyči a ve 34. minutě se z více než stoprocentní pozice netre-
fil Juchelka svým volejem mezi tyče opuštěné branky…. Vítkovič-
tí ohrozili Rohela v prvním poločase povedenou hlavičkou Lokši 
ve 35. minutě po rohovém kopu Kováře a ve 37. minutě kryl do-
mácí brankář jejich největší šanci po střele Cverny, který však za 
svůj následný, nevybíravý zákrok viděl žlutou kartu! Druhý polo-
čas zůstal svou úrovní za tím prvním. Vítkovice dvakrát zahrozily 
Hritzem v 55. a 66. minutě, Rohel však byl vždy na místě! Gól měl 
na svých kopačkách i domácí Seidler, ale jeho pumelice šla v 50. 
minutě těsně vedle pravé tyče do zámezí…Ve vyrovnaném utkání 
předčili hosté domácí především agresivitou své hry a jenom díky 
benevolenci hlavního rozhodčího mohou děkovat, že utkání do-
hráli v plném počtu!   

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Štefek 
Roman, Tchuř (90. Haas), Rozsíval, Žižka, Václavek (72. Eršil), 
Knopp, Seidler, Juchelka, Modelský (70. Literák)

Sestava FC Vítkovice: Vaško, Vlk, Švehla, Cverna, Silveira, Pe-

šek, Kovář (51. Förster), Kušnír, Vaclík, Lokša (68. Punčochář), 
Hritz

Utkání rozhodovali: Tobola, Osička, Boček
Žluté karty: Domácí – 42. Václavek, 62. Žižka  Hosté – 37. Cver-

na, 43. Silveira, 49. Kušnír, 87. Punčochář
Průběh penaltového rozstřelu:
1. série      Silveira         1:0           Štefek Roman        1:1
2. série      Förster       2:1          Juchelka – nedal  2:1
3. série      Kušnír          3:1          Žižka - nedal  3:1
4. série      Vaclík – nedal                Rozsíval  3:2
5. série         Cverna  4:2  
Postupují šťastnější FC Vítkovice!     

Povedená divizní generálka!

FC MSA – FK Polanka    5:2
Generálku na nový divizní ročník odehráli fotbalisté našeho klu-

bu na Sportovní slavnosti ve Strahovicích. Jejich soupeřem bylo 
mužstvo FK Polanka. Po úvodní bezbrankové půlhodince se proje-
vila převaha našeho mužstva a do poločasu jsme vedli 4:0. Po změ-
ně stran dostali příležitost další hráči z kádru a utkání skončilo na-
šim přesvědčivým vítězstvím 5:2, když ve druhém poločase nechali 
naši hráči vyniknout především hostujícího gólmana Řehulku. Do 
střelecké tabulky se zapsali 2 x Žižka, Literák, Schreier a Seidler. 
Úspěšnými střelci hostů byli Vyležík a Cirkl. Stínem utkání bylo 
odstoupení našeho zraněného hráče Knoppa. 

Sestava FC MSA Dolní Benešov – 1. poločas: Rohel, Štefek Ro-
bin, Štefek Roman, Bochňák, Rozsíval, Žižka, Václavek, Knopp, Er-
šil, Literák, Schreier

Sestava FC MSA Dolní Benešov – 23. poločas: Řehánek, Vilášek, 
Moravec, Bochňák, Tchuř, Sweidler, Štefek Robin, Juchelka, Haas, 
Literák, Vitásek



Fotbalový  klub FC MSA Dolní Benešov, o.s.
Osada míru 313, 747 22 Dolní Benešov
TJ SK Kravaře
pan Josef  V e č e r e k
předseda fotbalového klubu
Alejní 13
747 21  K r a v a ř e

Věc: Stanovisko k utkání 1. kola divize 

FC MSA – SK Kravaře
Vážený  pane předsedo,
v utkání 1. kola MSD skupiny „E“ nastoupí na našem stadionu k 

vzájemnému fotbalovému měření sil mužstva FC MSA – SK Krava-
ře. Protože se jedná o utkání s přídomkem „derby“, bylo rozhodnu-
to výborem FC MSA přijetí mimořádných opatření k  zajištění prů-
běhu utkání v souladu s předpisy soutěžního řádu v oblasti pořada-
telské služby a odpovídajících článků a v duchu Návštěvního řádu 
pořadatelské služby FC MSA. 

Ve spolupráci s Policií České republiky v Hlučíně, kde bylo utká-
ní charakterizováno jako „rizikové“, jsme zajistili účast Policie Čes-
ké republiky. Koordinační schůzka k zajištění tohoto zápasu se 
uskutečnila ve středu 4.8.2010. 

Ve spolupráci se Sborem dobrovolných hasičů Dolního Benešova 
jsme zajistili účast požárního vozidla a osmi členů posádky k likvi-
daci případné pyrotechniky.

Na utkání bude přítomna Agentura BOIS, která se bude plně ří-
dit opatřeními Organizačního řádu pořadatelské služby a která ne-
kompromisně zajistí každého návštěvníka, bez ohledu klubové pří-
slušnosti, který nebude respektovat zákaz používání jakékoliv py-
rotechniky pod pokutou Kč 10 000,- v celém areálu stadionu FC 
MSA.

V souladu s rozpisem soutěží ŘKF Moravy jsme proti předpisu 
zajistili přítomnost 20-ti pořadatelů. Na stadionu budou pro toto 
utkání vyhrazeny samostatné sektory pro příznivce hostů i domá-
cích. 

V rámci našeho oddílu, účastníka MSD se jedná o zcela unikátní 
a nestandardní zabezpečení pořadatelské služby, které v této soutě-
ži nesnese srovnání s jinými oddíly a odpovídá zabezpečení pořa-
datelské služby na úrovni profesionálního fotbalu!!!

V pátek 6. 8. 2010 se uskuteční na našem stadionu v 16.30 ho-
din samostatná schůzka k zajištění pořadatelské služby pro uvede-
né utkání. Touto formou Vás na tuto schůzku zveme. Jsme přesvěd-
čeni, že příznivci Vašeho klubu, kteří patří dlouhodobě k nejlepším 
v divizi potvrdí tuto pověst i u nás a budou plně respektovat poky-
ny pořadatelské služby. V případě porušení těchto pokynů využije-
me všechny dostupné prostředky k zajištění bezproblémového prů-
běhu fotbalového zápasu.

S pozdravem 
Petr  M a c h o v s k ý

předseda FC MSA Dolní Benešov
IČO: 18054391, DIČ: CZ18054391  Tel. 606 819 662   E-mail.  

fc.msa@ticcali.cz,   p.machovsky@seznam.cz

Báječná divizní premiéra!

FC MSA – SK Kravaře   2:0
Jeden z vrcholů letošního divizního ročníku se odehrál hned v 1. 

kole. V mimořádně sledovaném „derby“ si domácí fotbalisté při-
psali velmi cenné tři body proti sousednímu rivalovi z Kravař! V 
hledišti vytvořilo 510 diváků báječnou atmosféru a hráči, na výteč-
ně připraveném pažitu, se jim odměnili nadstandardním divizním 
výkonem! Domácí neponechali nic náhodě a od úvodního hviz-
du šli nekompromisně za svým cílem, vítězným vstupem do nové-
ho ročníku! Při vší úctě ke kvalitám soupeře, vyčníval nade všemi 
strážce kravařské svatyně, gólman Hladký. Jednoznačně díky němu 
je porážka hostů přijatelná! V 1. poločase si Hladký fantasticky po-
radil s gólovkami Eršila už v 6. minutě. O deset minut později zlik-
vidoval neskutečně dělovku Seidlera a báječně vychytal ve 41. mi-
nutě i domácího kanonýra Juchelku. Kapituloval pouze jedenkrát 
po střele Bochňáka ze značky pokutového kopu, který rozhodčí na-
řídil ve 24. minutě za evidentní faul Blatného ve vyložené gólové 
pozici – 1:0. Kravařští měli v prvním dějství stprocentní gólovou 
šanci v 6. minutě, po ukázkové šanci Staňka vyhlavičkoval střelu 

Baranka z brankové čáry neuvěřitelně Robin Štefek! Druhý polo-
čas zůstal svou úrovní za tím prvním. Kravařští marně hledali ces-
tu k vyrovnávacímu gólu. Pozorná a velmi pohyblivá obrana domá-
cích jim však mnoho šancí nenabídla. Naopak, akcie Kravař na bo-
dový zisk držel v jejich brance Hladký až do 87. minuty. Rozuzlení 
této fotbalové bitvy předcházela karetní partie na jejímž konci se šli 
předčasně sprchovat hostující Václavík a domácí Žižka a pak to při-
šlo! Jako lavina se řítili v 87. minutě na Hladkého střídající Schre-
ier s Tchuřem. S  jeho dělovkou si Hladký ještě poradil, ale na nád-
herného „angličana“ z kopaček Eršila se už jen smutně díval do své 
sítě – 2:0! Na hřišti i v hledišti pak tryskaly gejzíry radosti v řadách 
domácích. Vstup do nového ročníku divize vyšel, v mimořádně ná-
ročném zápase nejen na hřišti, ale i v hledišti, parádně jejich fot-
balistům.  Utkání svým průběhem nadchlo všechny přítomné divá-
ky, kteří svým chováním přispěli k jeho nezapomenutelnému, fot-
balovému zážitku!      

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Štefek Ro-
man, Bochňák, Rozsíval, Žižka, Eršil (90. Literák), Knopp, Seidler 
(83. Tchuř), Juchelka, Modelský (72. Schreier)

Sestava SK Kravaře: Hladký, Knopp (87. Horník), Hružík, Bit-
ta (81. Padych), Šot, Staněk, Baranek, Peterek (74. Kroker), Václa-
vík, Blatný, Klösel

Utkání rozhodovali: Gloser, Batík, Růžička
Žluté karty: Domácí – 56. a 86. Žižka, 73. Bochňák, 75. Štefek 

Robin, 86. Knopp, 87. Eršil Hosté – 24. Blatný, 59. a 84. Václavík, 
62. Knopp Červené karty: Domácí – 86. Žižka, Hosté – 84. Václavík

Sportu zdar a fotbalu zvlášť!

FK Mikulovice - FC MSA 2:0
Po „výprasku“ domácích v minulém kole prahli ambiciózní fot-

balisté Mikulovic po plném bodovém zisku. Vyhráli protože dali 
dva góly. Už v nastaveném čase 1. poločasu, na ukazateli svítila 46. 
minuta, dal vedoucí gól hlavou, do rozhozené obrany hostů, Ka-
dlčák – 1:0. Vítězství pak domácí pojistili druhým gólem. Po brej-
kové situaci v 82. minutě se míč odrazil od nabíhajícího Buriana 
a skončil za zády gólmana hostů Rohela šťastně v síti – 2:0. Není 
bez zajímavosti, co této skutečnosti na hřišti předcházelo. Červen-
ku v brance domácích ohrozil poprvé hlavičkou Roman Štefek, v 
síti však míč neskončil. V 17. minutě zastavil gólový průnik hostů 
praporek asistenta rozhodčího, který viděl nabíhajícího útočníka v 
postavení mimo hru! Stejný rozhodčí pak z bezprostřední blízkosti 
neviděl jak domácí kapitán Sedlák udeřil do obličeje ve 26. minu-
tě Modelského a o dvě minuty později si tento bezohledný zákrok 
vyzkoušel ještě na Literákovi!!! Že provinilec neviděl ani v jednom 
případě minimálně kartu žluté barvy a utkání dohrál je nepocho-
pitelné…. Je pak přímo neuvěřitelné, jak rozhodčí přesně viděl ve 
skrumáži před zahráním rohového kopu provinění hráče hostů a 
okamžitě tasil kartu červené barvy!!! Než se fotbalisté Dolního Be-
nešova zformovali, po odchodu vyloučeného hráče, inkasovali dal-
ší tvrdý úder v podobě vedoucího gólu domácích. Po změně stran 
se červenalo i v řadách domácích. V 53. minutě se šel předčasně 
sprchovat, po druhé žluté kartě, domácí stoper Žáček. I přes to, že 
hlavní rozhodčí ještě několikrát ukázal při posuzování hry „dvojí 
metr“ mohou  Dolnobenešovští litovat především zmařených, gó-
lových šancí. Mezi tyče se netrefil ve vyložené pozici Seidler v 64. 
minutě,  v 68. pak Juchelka nepřekonal z bezprostřední blízkosti 
Červenku a domácí gólman si skvěle poradil i s nádhernou střelou 
Romana Štefka z přímého kopu v 85. minutě hry. Na druhé straně 
pak „čaroval“ Rohel. Na strážce svatyně hostů nevyzrál v 67. minu-
tě Burian a v 71. minutě jen nevěřícně kroutil hlavou  kanonýr do-
mácích Martinka, kterému „vychytal“ jeho sólo přes polovinu hřiš-
tě!!! Fotbal je takový, pláče tam, kde je hlavní postavou rozhodčí a 
jeho asistenti……

Sestava FK Mikulovice : Červenka, Sedlák, Švancer, Karakasidis, 
Kadlčák (76. Poštulka), Glos, Žáček, Mikulenka, Lacina (66. Buri-
an K.), Onciul (87. Matěj), Martinka

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Štefek Ro-
man, Bochňák, Rozsíval (52. Václavík), Eršil, Knopp, Seidler, Ju-
chelka, Modelský (73. Schreier), Literák (45. Moravec)

Utkání rozhodovali: Svoboda, Krpec, Orieščik
Žluté karty: Domácí – 19. a 53. Žáček, 71. Kadlčák Hosté – 38. 

Štefek Roman, 76. Juchelka Červené karty: Domácí – 53. Žáček, 
Hosté – 43. Štefek Robin 



Fotbalový  klub FC MSA Dolní Benešov, o.s.
Osada míru 313, 747 22 Dolní Benešov
Českomoravský fotbalový svaz
Řídící komise ČMFS pro Moravu
Pan Martin  P a ř í z e k 
předseda komise rozhodčích 
Na Střelnici 39
772 11   O l o m o u c  2
Věc

P r o t e s t  Dolní Benešov 15. 08. 2010
Vážený pane  P a ř í z e k,
podle článku č. 75 „Soutěžního řádu“ podává fotbalový klub FC 

MSA Dolní Benešov protest, jehož obsahem je stížnost na chyby 
rozhodčích při mistrovském utkání Moravskoslezské divize sk. „E“ 
– FK Mikulovice – FC MSA Dolní Benešov, které bylo sehráno v 
sobotu dne 14. 08. 2010 v Mikulovicích.  

Orgán u kterého je protest uplatňován:
Řídící komise ČMFS pro Moravu, odborná komise rozhodčích, 

předseda Martin Pařízek
Protestující:
Fotbalový klub FC MSA Dolní Benešov, číslo klubu 706 009
Zodpovědní zástupci fotbalového klubu:
Petr Machovský – předseda klubu, telefon - 724023173
Radim Ludvík – vedoucí mužstva, telefon - 724542480
Strana proti níž je protest uplatňován:
Radek Svoboda – HR uvedeného utkání
Radomír Krpec – AR 1 uvedeného utkání
Petr Orieščik – AR 2 uvedeného utkání
Označení důvodů protestu:
Nekvalifikovaný výkon funkce HR, podjatost vůči hostujícímu 

celku, arogantní vystupování HR a AR1 vůči hráčům a funkcio-
nářům hostujícího celku, nesprávné popsání přestupků, neudělení 
osobních trestů, nedůsledný výkon funkce asistenta HR

List č. 2
Krátký popis případu:
1. Už po první čtvrthodině po zahájení utkání bylo evidentní, že 

rozhodčí mají na aktéry zápasu „dvojí metr“. Po nedovolených zá-
krocích na hráče hostí byla po ponechání výhody ve hře velkory-
se opomíjena povinnost udělení osobního trestu v podobě karet 
domácím hráčům. Ve 38. minutě však nebyl tento trend dodržen 
a hráč hostů č. 13 kartu, po poskytnutí výhody, okamžitě obdržel! 

2. V cca 26. minutě utkání byl naprosto evidentně udeřen loktem 
do obličeje hostující hráč Modelský hráčem č. 2 Sedlákem. Bylo to 
ve vzdálenosti asi pěti metrů od AR1 při slibně se rozvíjející akci 
hostů. Nepochopitelně nebyla ani přerušena hra pro porušení pra-
videl, natož udělen osobní trest. Kapitán hostů ihned reagoval a v 
přerušení žádal HR o vysvětlení. Byl ale arogantně se slovy „běžte“ 
odehnán. Tato situace absolutně ovlivnila další dění na hřišti. Hra 
se přitvrdila, trojice rozhodčích neměla zbytek utkání v žádném 
případě pod kontrolou!!!

3. Naprostý vrchol nastal hned o dvě minuty později. Celá situa-
ce popsána v bodu 2. se opakovala, ale na jiného hráče hostů – Li-
teráka. Tentýž hráč domácích č.2 Sedlák, stejná vzdálenost pro po-
souzení dvojice rozhodčích HR a hlavně AR1.  Opět bez přeruše-
ní a uděleného trestu! S těmito NE-verdikty se absolutně neztotož-
ňujeme!!!

4. V rozmezí 22.-23. minuty utkání (přesný čas nevíme) došlo 
k dalšímu spornému momentu – tentokrát pochybil AR2, kdy ne-
odmávaným ofsajdem dal domácím možnost ke vstřelení bran-
ky.  Hráč domácích Martinka v momentě přihrávky stál 2 metry za 
předposledním hráčem hostů Bochňákem,  bylo to kousek za úrov-
ní hostující lavičky.

5. Ve 43. minutě došlo v přerušené hře před rozehráním rohové-
ho kopu hostů ke strkanici více hráčů v pokutovém území domá-
cích. S výkřikem bolesti „au“ se teatrálně skolil k zemi domácí hráč 
č. 9 Žáček. Bez jakékoli diskuze a možnosti posouzení oné situace 
HR ukázal našemu hráči č. 2 Robinu Štefkovi červenou kartu. S vy-
loučením hráče nesouhlasíme a už vůbec ne s popisem přestupku 
za vyloučení. Z tohoto důvodu dáváme námitku na popis přestup-
ku a hlavně tento protest, protože toto už do průběhu utkání zasáh-
lo neodiskutovatelnou měrou. Viděli jsme to jako snahu o uvolně-
ní hráčů při standardní situaci, kterých je ve fotbale mnoho. Niko-

li však kopnutí soupeře. 
 7. Nedůslednost rozhodčích, kteří benevolentně přehlíželi fakt, 

že nebyly k dispozici okamžitě po zakopnutí „tři míče“ a domácí 
tento fakt využívali ke zdržování hry. Na připomínky z hráčské la-
vice hostů reagovali tak, že se má uklidnit!!! Dokonce si dovolil do-
mácí brankář úmyslně zakopnout jeden z hracích míčů mimo hrací 
plochu. Bez povšimnutí či reakce trojice rozhodčích. 

List č. 3
8. K nevídané situaci na úrovni divize – čtvrté nejvyšší fotbalo-

vé soutěže v rámci ČMFS – pak došlo ve 21. minutě. Po „šetrném“ 
upozornění hráčem domácích č. 14. Onciulem „Pičo v čem to pís-
káš, jdi se převléct“!!! si šel rozhodčí k postranní čáře (mezi lavič-
ky) změnit dres, který se jen málo lišil od dresu domácích. Kde je 
předzápasová příprava a pohovor s vedoucími obou týmů?  Dres si 
oblékl žluté barvy, paradoxně totožný s barvou dresu hostujícího 
brankáře… Toto bylo k smíchu celé tribuny, která za tento převlé-
kací manévr hlasitě aplaudovala. 

Po přečtení zápisu o utkání a zdůvodnění nastavení hrací doby 
prvního poločasu jsme zjistili, že jsme vlastně obdrželi branku v 
nastavené době, která byla vlastně způsobena vinou rozhodčího a 
jeho převlékání dresu. Gól jsme dostali v prvním poločase (45+1), 
nikoli však ve 46.minutě dle zápisu o utkání, což je první minuta 
druhého poločasu… Toto je opravdu divizní úroveň? 

Co od protestu očekáváme?
1. Objektivní posouzení vyloučení našeho hráče, určitě bude k 

dispozici i video záznam, které považujeme za jednoznačně úče-
lové. 

2. Zhodnocení funkce HR i AR1 a jejich zcela pochybné spo-
lupráce. Jak výkon rozhodčích ovlivnil průběh utkání si netroufá-
me specifikovat. Je nesporné, že domácí dali oba góly ze hry, prv-
ní však v nastavení, ke kterému nemělo vůbec dojít, proto vyhráli 
a naším problémem zůstává to, že neproměněním našich gólových 
příležitostí jsme jinému, než konečnému výsledku nešli vstříc!

3. Dodatečné projednání (potrestání) domácího hráče č.2 za 
dvojité udeření loktem soupeře.

Od protestu očekáváme prověření a vyhodnocení našeho protes-
tu odbornou komisí v rámci ŘKFM. Věříme taky, že tito rozhod-
čí nebudou delegováni na utkání mužstva FC MSA Dolní Bene-
šov do konce podzimní části soutěže. Pro jarní část uplatníme své 
právo vetace podle odstavce č. 3 článku 18 „Rozpisu mistrovských 
soutěží“ !    

Závěr protestu:
Uplatnění protestu u ŘKF M bylo projednáno na schůzi výbo-

ru fotbalového klubu FC MSA Dolní Benešov dne 15. 08. 2010 a 
schváleno všemi přítomnými členy jednomyslně.

S pozdravem
Petr Machovský 

Radim Ludvík
předseda FC MSA Dolní Benešov

vedoucí týmu

Dolnobenešovští vydolovali všechny body

MFK Havířov - FC MSA  0:1
Po vynucené pause v minulém kole sehráli fotbalisté FC MSA 

velmi náročné utkání na „poddolované“ půdě hornického Havířo-
va. Hned v úvodu je nutné konstatovat, že si hosté zaslouženě vy-
dolovali všechny body! Havířovští se podruhé představili domá-
címu publiku a po úvodní remíze tentokrát nezískali ani bod! Od 
úvodního hvizdu sledovali diváci pohledné fotbalové představení, 
kterému scházela jen větší porce gólového koření. Toho měli přece 
jen více na svých kopačkách hosté, a za jeden vstřelený gól jim pa-
tří cenné vítězství. Do přestávky sice diváci gól neviděli, ale o dra-
matické situace ochuzeni nebyli. 

Ve 20. minutě skončila střela Seidlera na levé tyči branky Haví-
řova. Za necelou minutu  pak Žižka orazítkoval nevídanou dělov-
kou břevno.  O čtyři minuty později přestřelil ve vyložené pozici 
branku hostů Sittek. Když po vynikajícím zákroku Svatoše neskon-
čila ve 42. minutě pumelice Juchelky za jeho zády, odcházela muž-
stva do kabin za nerozhodného stavu. Druhý poločas začal pro do-
mácí šokem. Ve 46. minutě Juchelka nejdříve neprostřelil z malé-
ho vápna domácího gólmana, odražený míč pak poslal nekompro-
misně za jeho záda – 0:1! Gól otřásl sebevědomím domácích. Půda 
pod nimi začala ukazovat nemalé trhliny! Útočné ataky hostů měly 



punc značného rizika. Svatoš v brance a nepřesná muška hostují-
cích střelců – Eršila, Schreiera i kanonýra Juchelky, držely akcie 
domácích nad vodou až do závěrečných minut. Blízko k vyrovnání 
měli domácí ve 49. minutě, střela Přecechtěla se však mezi tyče ne-
vešla. Pět minut před koncem zápasu si pak Rohel v brance hostů 
poradil u pravé tyče s pohotovou střelou Holčáka. Hosté mohli své 
vedení pojistit v 86. minutě. Nádherný centr Romana Štefka však 
ostrostřelec hostů Juchelka poslal z „pětky“ neskutečně nad bran-
ku vyděšeného Svatoše… 

Hosté si taktickou hrou ve zbývajících minutách poradili se sna-
hou domácích o bodový zisk. Závěrečný hvizd hlavního rozhodčí-
ho Stloukala pak spustil gejzír radosti fotbalistů FC MSA, kteří si 
za kvalitní fotbalové představení, v korektním a fér vedeném utká-
ní, připsali na své konto mimořádně cenné vítězství!       

Sestava MFK Havířov : Svatoš, Aniol, Holčák, Husárik, Valo-
vý, Sittek, Stebel, Sáblík, Michalčák, Přečechtěl, Galajda, Mrozek, 
Szkuta, Kubiena, Schovajsa, Pištěk

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Roman, Bochňák, 
Moravec, Rozsíval, Žižka (78. Václavek), Knopp, Eršil,  Seidler, Ju-
chelka, Schreier (75. Literák), Haas, Modelský 

Utkání rozhodovali: Stloukal, Machálek, Dubravský
Žluté karty: Domácí – 47. Michalčák, 66. Sittek Hosté – 33. Šte-

fek Roman, 37. Knopp, 62. Seidler, 75. Literák 

Když má Juchelka svůj den, tak to jde!

FC MSA – TJ Nový Jičín  3:0
Po několikaleté odmlce se v Dolním Benešově znovu předsta-

vili fotbalisté z Nového Jičína. A představení to bylo velmi sym-
patické. Mužstvo hostů vůbec nepůsobilo nováčkovským do-
jmem. To kvitovali diváci, kteří tak sledovali velmi kvalitní di-
vizní fotbal! Domácím vyšel fantasticky vstup do zápasu. Do páté 
minuty se blýskli střelami Seidler a Žižka ale ukazatel skóre byl v 
klidu. V 8. minutě pak rozehrál Žižka parádně rohový kop a mezi 
„velikány“ v obraně hostů se šikovně prosadil Roman Štefek a ne-
kompromisně otevřel střelecký účet – 1:0. Druhý gól mě na ko-
pačkách Eršil, ale na Kučeríka v brance hostů nevyzrál. Radost 
z vyrovnávacího gólu pak zkazil Gelnarovi ve 20. minutě prapo-
rek asistenta rozhodčího, který viděl střelce v ofsajdovém posta-
vení. Po půlhodině hry zahrozili znovu hosté, ale střela Hanze-
lky skončila na levé tyči už překonaného Rohela. Domácí kont-
rovali o deset minut později, ale taky nevídaná otočka kanoný-
ra Juchelky skončila jenom na břevně branky hostů. Oba branká-
ři se pak v samotném závěru prvního poločasu blýskli parádními 
zákroky po střelách Schreiera a znovu Hanzelky. Diváci se těši-
li na druhé dějství a ani to v ničem nezůstalo za tím prvním! Pět 
minut po pause vykopával míč z brankové čáry domácí Rozsíval. 
Na druhé straně se mezi tyče branky Nového Jičína nevešly stře-
ly Seidlera a Eršila.

 Když na časomíře naskočila 61. minuta předvedli domácí 
ukázkový brejk. Seidler našel neomylně hlavu nabíhajícího Ju-
chelky a Kučerík se jen smutně díval za svá záda – 2:0. Hosté pře-
skupili své řady, na hrot vysunuli obrovitého Žemlíka. Do zápa-
su se mohli vrátit v 69. minutě, ale střela Kalicha z vyložené po-
zice minula pravou tyč. Marně hledal cíl i Bajer, který pět minut 
před koncem minul neskutečně branku domácích ze dvou kro-
ků!!! Konečnou podobu výsledku pak dali domácí v první minu-
tě nastaveného času. Tchuř se prohnal kolem obránců hostů jako 
tajfun, milimetrovým pasem našel neomylně kopačku kanonýra 
Juchelky a v hledišti se slavilo – 3:0! Do kabin vyprovázel hráče 
obou mužstev uznalý potlesk 105 diváků. Hosté potvrdili, že se v 
divizi objevil nečekaně kvalitní nováček a domácí si pochvalova-
li, že jejich plný bodový zisk tak má opravdovou cenu!

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Roman, Boch-
ňák, Moravec, Rozsíval, Žižka, Knopp, Eršil (68. Václavek),  Sei-
dler (67. Tchuř), Juchelka, Schreier (58. Literák), Modelský, Vil-
laschek, Řehánek

Sestava TJ Nový Jičín : Kučerík, Farkaš, Hejdušek, Žemlík, Gel-
nar (60. Anastazovský), Lokša, Kalich, Bajer, Pražák, Radko (60. 
Dědík), Hanzelka

Utkání rozhodovali: Orieščik, Kantor, Záloha
Žluté karty: Domácí – 43. Moravec, 67. Eršil, 76. Václavek, 78. 

Literák Hosté – 40. Radko, 88. Kučerík, 90. Lokša, 90+2. Hanze-
lka

Vysoko posazená divizní laťka!

FC MSA – FC Baník „B“ 0:0
Šlágr předehrávaného divizního kola se hrál v Dolním Benešově. 

Třetí celek tabulky přivítal bezkonkurenčně nejlepší mužstvo letoš-
ního ročníku. Zápas označený nejen fotbalově, ale i pořadatelsky 
visačkou nejvyššího stupně ohrožení však doslova a do písmene 
nadchnul. Kdo přišel nelitoval! Hned v úvodu je nutné netradičně 
poděkovat i trojici rozhodčích, utkání řídili Seidl, Stloukal a Drá-
pal, kteří od úvodního hvizdu měli zápas pod kontrolou a diváci si 
při sledování nádherných fotbalových akcí ani neuvědomili, že na 
hřišti jsou i rozhodčí! A to je celé trojici ke cti! Utkání sice skončilo 
bez gólů, ale o vzrušující a infarktové situace určitě nebylo nouze. 
V 10. minutě si Rohel fantastickým zákrokem poradil s dělovkou 
Varkočka z přímého kopu. Třináctá minuta byla málem osudnou 
pro gólmana Baníku Andrejka, kterému propadl míč z „koše“, ale 
od pohromy ho zachránila levá tyč. Úvodní čtvrthodinku zakonči-
li domácí čítankovou akcí Žižky s Literákem, ale nádherná Eršilo-
va hlavička se však mezi tyče nevešla. Tempo fotbal Baníkovských 
mladíků dělal domácím nemalé starosti. Ve 21. minutě Bochňák s 
Rohelem a jeho nevídaným zákrokem stačili odvrátit gólové nebez-
pečí s pomocí tyče na rohový kop. Po půlhodince pak míč směřují-
cí nezadržitelně do branky domácích odpálil akrobatickým zákro-
kem z brankové čáry Eršil! 

Stejný hráč pak měl na druhé straně velmi blízko ke gólové rado-
sti, ale jeho nechytatelná pumelice jen o chlup minula pravou tyč 
už překonaného Andrejka….Diváci se nenudili ani po přestávce. 
Měli mnoho důvodů k potlesku na otevřené scéně a některé situa-
ce jim vysoko zvedaly hladinu adrenalinu. V 55. minutě Juchelka 
vyděsil brankáře Andrejka nevídanou dělovkou, ten instinktivně 
míč vyrazil ke kopačkám Eršila a jeho dorážka skončila těsně nad 
břevnem v zámezí. Hosté předvedli nacvičený signál v 61. minutě, 
nadýchaný centr Cverny našel neomylně hlavu Dostála, ale ten z 
„pětky“ minul neuvěřitelně cíl! O minutu později se znovu odehrál 
souboj Juchelky s gólmanem hostů, ale ten si i tentokrát udržel čis-
té konto! Andrejko byl na místě i v 67. minutě, když přímo z levé 
šibenice vyrazil gólovku po střele Knoppa. Když gólem neskončila 
ani pohledná akce hostů ze 79. minuty zakončená volejem Musiola 
bylo nad míru jasné, že kdo dá gól vyhraje. Obě mužstva si však zá-
věrečné minuty taktickou hrou pohlídala a tak se body zaslouženě 
dělily! Není pak divu, že obě mužstva vyprovázel z trávníku zaslou-
žený potlesk 210 přítomných a spokojených diváků! 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Roman, Bochňák, 
Moravec, Rozsíval, Žižka (89. Seidler), Knopp, Eršil, Václavek (70. 
Tchuř),  Juchelka, Literák (66. Modelský), Schreier, Kubiš, Řehánek

Sestava FC Baník Ostrava: Andrejko, Velner, Kaizar, Šimáček, 
Cverna, Vaněk, Dostál (72. Dressler), Repa, Musiol, Varkoček, Lu-
káš (59. Juřena)

Utkání rozhodovali: Seidl, Stloukal, Drápal
Žluté karty: Domácí – bez karet Hosté – 51. Cverna

Benešovské zradila obrana!

Bystřice p/H - FC MSA 4:3
Ať se děje co se děje, jedno ve fotbale platí vždy a všude. Fot-

bal nemá logiku! Nevěříte? V dosavadních 5-ti kolech měli fotba-
listé Dolního Benešova na svém kontě pouze dva obdržené góly! 
Brankář Rohel patřil mezi nejlepší se čtyřmi „vychytanými nula-
mi“. Cestu ke gólům hledala v týdnu marně i rezerva FC Baníku! 
No a pak přijde zápas na půdě bájného Svatého Hostýna a logika je 
fuč!!! Třináctá minuta je pro hosty osudnou. Obrana otevřená do-
kořán a Matějka se raduje – 1:0. Toto varování však nebrali hosté 
nijak vážně. Ve 20. minutě zahrál na „housle“ domácímu stoperovi 
Schreier, míč načechral Modelský přímo na hlavu Žižky a ten ne-
zaváhal – 1:1. Do konce poločasu pak bylo patrné, že hosté se ne-
musí vracet domů s prázdnou. Ach jo! Úvahy jsou jednou věcí a re-
alita tou druhou. Po zahájení druhé půle stačily domácím dvě mi-
nuty k tomu, aby znovu potrestali děravou obranu hostů a Zaple-
tal zvýšil na – 2:1. Benešovští odpověděli rezolutně. V 50. minu-
tě trefil Juchelka z malého vápna po akci Schreiera jen tělo pada-
jícího gólmana Svobody. O minutu později skončila dělovka toho-
to kanonýra hostů jenom na břevně….Na druhé polovině hřiště se 
však děly věci! Další hrubka obrany hostů přímo vybídla Zapletala, 
aby v 57. minutě posunul ukazatel skóre na děsivých – 3:1. Trenér 



hostů reagoval bezprostředně. Na hřiště přišel místo Tchuře Robin 
Štefek. Od jeho příchodu neuběhla ani minuta a po rohovém kopu 
Juchelky, právě tento hráč nekompromisní hlavičkou  vrátil hos-
ty do zápasu – 3:2! Na domácí branku se valila neuvěřitelná útoč-
ná lavina. Fotbalisté Bystřice se dlouhé minuty nedokázali dostat 
ani na polovinu soupeře. V 78. minutě svítily na ukazateli dvě troj-
ky – 3:3. Seidler rozehrál rohový kop, Žižka orazítkoval levou tyč a 
Scheier srovnal stav na příjemnou plichtu! Misky vah se rázem na-
kláněly na stranu hostů! To však ještě zdaleka nebyl konec dne ote-
vřených dveří jejich obrany. Ke svým rozhozeným spoluhráčům v 
obraně se v 84. minutě přidal i gólman Rohel a po jeho nepocho-
pitelném výletu z branky zajistil Třasoň „padáčkem“  domácím tři 
body – 4:3! Ve zbývajících minutách se už fotbal nehrál. Domácí si 
se závěrečnými minutami dokázali poradit. Na závěr si neodpus-
tím jednu poznámku. Tak galantního soupeře, který dá jako host 
tři góly a odjede s prázdnou už asi tak hned pod Hostýnem neuvi-
dí…To konstatovalo přítomných a hlavami kroutících  200 diváků.   

Sestava FK Bystřice pod Hostýnem: Svoboda, Tureček, Rozsypal, 
Hasal, Matějka, Kušík (72. Vyoral), Švrček, Dostál, Zapletal, Třasoň 
(88. Šindelek), Krajcar (82. Grygar) 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Tchuř (61. Štefek Ro-
bin), Bochňák, Moravec, Rozsíval (62.Seidler), Žižka, Knopp (67. 
Literák), Eršil,  Juchelka,  Modelský, Schreier, Štefek Roman, Vác-
lavek, Řehánek

Utkání rozhodovali: Drozdy, Hulcký, Kneisl
Žluté karty: Domácí – 32. Rozsypal, 39. Krajcar, 65. Kušík,  Hos-

té – 79. Literák, Eršil

Domácí byli tentokrát krutými hostiteli!

FC MSA – Slavia Orlová  5:1
Hosté z  Orlové patří k mužstvům, která už několikrát v minulos-

ti „vyloupila“ domácí tvrz. Letošní ročník však neodstartovali nej-
lépe! Přijeli s vizitkou posledního mužstva tabulky, ale na hřišti to 
dlouho na „debakl“ nevypadalo. Domácí už tradičně spálili hned v 
1. minutě tutovku po nádherné akci Schreiera s Juchelkou. A moh-
lo být ještě hůř. V 11. minutě kopali hosté po zákroku brankáře Ro-
hela pokutový kop, ale Kadlčák se naštěstí mezi tyče netrefil! O 
čtyři minuty později to bylo 1:0. Seidler rozehrál excelentně roho-
vý kop a Szarowski  jen smutně lovil ve své síti. Benešovští se však 
ze svého vedení neradovali dlouho. Ve 21. minutě rozehráli domácí 
přímý kop tak nešťastně, že pro Jatagandzidise nebylo problémem 
srovnat stav na – 1:1. 

Po přestávce se hrála docela vyrovnaná partie až do 60. minuty. 
Právě v té domácí galantně odmítli své vedení, když penalta Boch-
ňáka zazvonila jenom na levé tyči už překonaného Szarowského. 
Tři minuty po tomto kolapsu však diváci jásali. Žižka báječně uvol-
nil Schreiera a ten nezaváhal – 2:1. Vedení domácích mohl zvý-
raznit Eršil, ale jeho pumelice v 70. minutě jen těsně minula bran-
ku Orlové. Po nevybíravém zákroku Věčorka na Žižku se šel hříš-
ník v 75. minutě předčasně sprchovat. No a za závěrečnou deseti-
minutovku hosté jen tak lehce nezapomenou! V 80. minutě se za-
skvěl fotbalovou lahůdkou Žižka a Szarowski ani nevěděl, že má 
míč v levé šibenici – 3:1. Obrana hostů se začala hroutit jako ledo-
vec v Antarktidě! V 86. minutě napřáhl ke střele Roman Štefek a ta 
s pomocí teče překvapila hostujícího gólmana – 4:1. To však ješ-
tě nebyl konec. 

Orlovští si vypili kalich hořkosti až do dna. Na časomíře svítila 
89. minuta a stav 5:1, když konečnou podobu výsledku dal pove-
denou střelou střídající Modelský. Orlovští se tak dočkali pořádné-
ho debaklu a po dlouhé době se vrací z Dolního Benešova s prázd-
nou. Domácí se tentokrát nezachovali jako ohleduplní hostitelé a 
výrazným vítězstvím přikovali své hosty minimálně na další týden 
na samotné  dno divizní tabulky! A to v Orlové už dlouho nepama-
tují……Domácí naopak potvrdili, že výpadek v minulém kole je už 
historií a mužstvo jede dál!

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Bochňák, 
Moravec, Štefek Roman, Žižka, Knopp (84. Modelský), Eršil, Sei-
dler (78.Václavek),  Juchelka,  Schreier (69. Literák), Tchuř, Řehá-
nek

Sestava FK Slavia Orlová: Szarowski, Hrdina, Šebek (66. Žůrek), 
Kosňovský, Kadlčák, Bajzáth, Míšanec (83. Kopel), Jatagandzidis, 
Skácelík (71. Papuga), Krčmařík, Věčorek Tomáš

 Utkání rozhodovali: Mikula, Hanák, Krištof

 Žluté karty: Domácí – 11. Rohel, 63. Schreier  Hosté – 34. Skáce-
lík, 59. Věčorek T., 61. Kadlčák, 87. Szarowski Červené karty: Hos-
té – 75. Věčorek T.

Hostům pršelo štěstí plnými doušky!

Elseremo Brumov-FC MSA  0:2
Domácí vyválčili v minulém kole cennou remízu na hřišti v Pe-

trovicích. Dnes chtěli připsat další body do divizní tabulky, ale vě-
děli, že je čeká nadmíru kvalitní soupeř, kterému patří aktuálně 
„bronzový“ stupeň! Po nádherném týdnu „babího léta“ od začát-
ku zápasu drobně, ale vytrvale pršelo. Jak následujících devade-
sát minut hry ukázalo, štěstí pršelo fotbalovějším hostům! V rych-
lém dějství 1. poločasu vzrušily diváky především tyto momenty. 
Ve 25. minutě si Rohel skvěle poradil s ostrou pumelicí Beňa. Do-
mácí obrana si pak zhluboka vydechla, když nádherný průnik Sei-
dlera skončil ve 39. minutě na rukavicích gólmana Vypušťáka. Da-
leko spokojeněji však odcházeli do kabin po prvním poločase hos-
té z Dolního Benešova. Biliárovou akci Rozsíval – Žižka – zakončil 
chladnokrevně Modelský a na světelné tabuli svítil stav – 0:1! Po-
zorná obrana hostů si za vytrvalého deště poradila s nástupem do-
mácích do druhé půle. Vyrovnání odmítnul v 60. minutě pozorný 
Rohel v brance hostů, který fantasticky kryl dělovku Beňa z hrani-
ce velkého vápna! O dvě minuty později došlo k nezaviněné srážce 
domácího hráče s hostujícím Eršilem a ten skončil na chirurgii ne-
mocnice ve Valašských Kloboukách se čtyřmi stehy! Nejlepší diviz-
ní střelec Bartozel dal o sobě vědět v 67. minutě, ale Rohel si s jeho 
střelou z přímého kopu věděl rady. Za další dvě minuty si strážce 
svatyně hostů poradil skvěle i s odvážným pokusem Deklevy! Fot-
balisté v domácích dresech se kýženého vyrovnání nedočkali ani 
v 80. minutě hry. Rohový kop rozehrál výtečně Gábor, ale hlavič-
ka Smolky zasvištěla z vyložené pozice jenom nad břevnem branky 
Dolního Benešova. Zisk velmi cenných bodů z Brumova potvrdi-
li hosté čtyři minuty před koncem řádné hrací doby. Na levé straně 
se báječně uvolnil Seidler a brankář Vypušťák jen smutně lovil míč 
podruhé ze své sítě – 0:2! Ve fotbalově velmi náročné a dramatické 
podívané slavili hosté zasloužené vítězství. Potvrdili, že jim právem 
patří nejvyšší příčky letošní divizní tabulky a že i nadále budou vel-
mi vážnými konkurenty rezervám prvoligového Baníku i lídra Mo-
ravskoslezské fotbalové ligy z Opavy!

Sestava FC Elseremo Brumov: Vypušťák, Dorňák, Sucháček, 
Smolka, Beňo, Školník, Zubo (80. Petrík), Dekleva, Naňák (48. Gá-
bor), Juřica, Bartozel, Šindler, Strnad, Fojtík 

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Rozsíval, Štefek Robin, 
Bochňák, Štefek Roman, Žižka (90. Moravec), Knopp, Eršil (64. Li-
terák), Seidler, Juchelka,  Modelský (87. Villaschek), Tchuř, Řehá-
nek

 Utkání rozhodovali: Chabiča, Kolář, Bartoň
 Žluté karty: Domácí – 30. Zubo, 70. Beňo  Hosté – 11. Eršil, 34. 

Rozsíval, 82. Bochňák

Benešovští si dali fotbalovou facku!

FC MSA – FK Šumperk  0:4
V podzimní divizi je právě v tomto kole na programu jeden z 

očekávaných vrcholů, souboj rezerv Baníku a SFC v Opavě. Jak to 
bývá, dva se perou a třetí se směje. Tak to mohlo být po sobotním 
utkání v Dolním Benešově. Mohlo, ale nebude! Domácí svůj oče-
kávaný posun na vedoucí příčku tabulky nezvládli a naopak, hos-
té jim dali nepříjemný fotbalový políček! Zápas začal pro domá-
cí smolně. V 8. minutě tečoval Bochňák střelu hostujícího útoční-
ka tak nešťastně, že ta skončila poprvé v sítě gólmana Rohela – 0:1. 
Další vývoj zápasu pak podstatně ovlivnily následující momenty. 
Třináctá minuta byla šťastná pro hosty, střela Seidlera skončila na 
břevně už překonaného Šaba v brance hostů. Ve 38. minutě odstou-
pil ze hry útočný hrot hostů Křepelka a jeho místo zaujal s „13“ 
na zádech Brazilec Neto Roveroni Antonio. Právě ten se stal v dal-
ším průběhu hry „fotbalovým katem“ domácích. Těm se do polo-
času nepodařilo zvrátit nepříznivý stav, blízko k němu měl Juchel-
ka ve 29. minutě a Robin Štefek ve čtyřicáté. No a pak přišly smrtící 
údery hostů. V 50. minutě trefil Antonio břevno. O minutu pozdě-
ji pak posunul ukazatel skóre, po nádherném uvolnění Pobuckým, 
na – 0:2. Domácí lavička reagovala druhým střídáním, ale na vý-
sledku se to nijak neprojevilo. Po rozehraném rohovém kopu nao-



pak euforii v řadách hostů umocnil krásnou hlavičkou Szöcs a do-
mácí byli na ručník – 0:3! Ani třetí změna v jejich kolektivu nepři-
nesla kýžený zvrat. V pohodě hrající hosté napálili v 76. minutě po-
druhé Antoniem břevno, ale ani tato střelecká smůla jejich útočné 
manévry nezkalila. V závěrečné minutě si Antonio své dnešní „ga-
lapředstavení“ užil a svým druhým gólem potvrdil dokonalý deba-
kl domácích – 0:4!!! Atak Dolnobenešovských  na divizní „fotbalo-
vý Olymp“ se tak, přes touhu 130 domácích příznivců v ochozech, 
nekonal. Právě tato skutečnost doslova svazovala fotbalistům v do-
mácích dresech až neuvěřitelně nohy…  

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Rozsíval, Štefek Robin, 
Bochňák, Štefek Roman, Žižka, Knopp (54. Václavek), Eršil, Sei-
dler (72. Tchuř), Juchelka, Literák (46. Modelský, Moravec, Villas-
chek, Řehánek

Sestava FK SAN-JV Šumperk: Šabo, Zatloukal, Hruda, Navrá-
til, Skopal, Mlynář (80. Kobylík), Horák (88. Krcho), Křepelka (38. 
Neto Roveroni Antonio), Pobucký, Pinkava, Szöcs

Utkání rozhodovali: Kantor, Orieščík, Richtár
 Žluté karty: Domácí – 62. Štefek Roman, 74. Eršil  Hosté – 45. 

Mlynář, 60. Pobucký

Fotbal „Made in FC MSA Dolní Benešov“!

Sokol Lískovec - FC MSA 2:1
Los divizního kola nabídnul divákům kuriózní měření sil dvou 

mužstev, která se právem mohou pyšnit visačkou „Fotbal Made in 
FC MSA“! Nevíte proč? Proto, že na trávníku se v utkání, které sne-
se přídomek „staří-mladí“ objevili hráči, kteří mají mnoho společné-
ho právě se značkou FC MSA. V kolektivu „starých“ se tak objevi-
li Aleš Broulík, Daniel Nováček, Martin Šrámek a taky Martin Roz-
hon (ten však byl v týdnu z trenérského křesla odvolán!). Borci, kteří 
v nedávné minulosti bojovali v mužstvu FC MSA v Moravskoslezské 
lize! Základ tohoto mužstva Lískovce, doplněný o zkušené fotbalisty 
z  nedalekého Frýdku-Místku, tak představuje kvalitního, divizního 
nováčka. Proti domácím se tak postavil mladý celek hostů (proti Lís-
kovci je dnešní FC MSA mladší o 100 let!!!), který letos patří k tomu 
lepšímu v divizi! Utkání začalo svižně. Po dvou minutách si Rohel 
poradil s tvrdou střelou Kořínka. Hosté zahrozili krásnou akcí Žižky, 
ale Eršil měl vychýlenou mušku. Jako první se mohl zapsat do stře-
lecké listiny Modelský, ale toho ve 20. minutě zradil terén při čítan-
kovém uvolnění Žižkou! Nedáš – dostaneš! Standardní situaci ve 22. 
minutě zahráli výtečně domácí a Nováček hlavou posunul ukazatel 
skóre na – 1:0.  Hosté mohli záhy odpovědět z rychlého brejku, bi-
liárovou akci Žižka – Modelský – Seidler však posledně jmenovaný 
nepřetavil ve vyrovnávací gól…Své kvality pak znovu potvrdil Ro-
hel, který ve 31. minutě vychytal Holého. Ke smůle hostů, pak obá-
vaná „levačka“ Holého nedala ve 34. minutě Rohelovi, po zaváhání 
obrany, žádnou šanci a na ukazateli svítil stav – 2:0. Spokojení divá-
ci se bavili útočným fotbalem i po přestávce. Parádní akci Chlebka z 
57. minuty Myšinský gólově nezakončil. Kanonýr domácích pak těs-
ně minul levou šibenici po bleskovém průniku Kořínka v 64. minutě. 
Hosté využívali každou příležitost ke vstřelení kontaktního gólu. Bo-
hužel se ho dočkali až v 88. minutě hry. Václavek našel krásným cen-
trem nabíhajícího Literáka a ten smazal čisté konto brankáře Ditter-
ta – 2:1. Na vyrovnání však už hostům chyběl čas. V závěrečné minu-
tě ještě zahrozil střelou Eršil, ale ta se mezi tyče nevešla…V pohled-
ném utkání tak „staří“ ukázali „mladým“, že to ještě fotbalově umí! 
Vyhrává ten, kdo dá více gólů a tak body zůstaly v Lískovci!  

Sestava Sokola Lískovec: Dittert, Šrámek (89. Čerňák), Stanik, Ma-
léř Petr, Myšinský Jakub, Kořínek, Holý, Myšinský Lukáš (71. Pap-
řok), Nováček, Chlebek (80. Kubáň), Broulík, Ursini, Maléř Jiří

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Rozsíval (74. Literák), Šte-
fek Robin, Bochňák, Štefek Roman, Žižka, Eršil, Seidler (62. Václa-
vek), Juchelka, Modelský, Moravec, Tchuř, Villaschek, Řehánek

Utkání rozhodovali: Anýž, Běhal, Galásek
 Žluté karty: Domácí – 33. Myšinský Lukáš, 90. Dittert  Hosté – 

40.Štefek Robin, 67. Bochňák

Padá hvězda padá…..!

FC MSA – Valašské Meziříčí 0:3
Jak daleko je fotbalová teorie od praxe je nejmarkantněji vidět 

na celku FC MSA Dolní Benešov. Před čtrnácti dny se kolektiv do-
mácích mohl usadit na 1. příčce divizní tabulky, v případě vítězství 

nad hosty ze Šumperka. Stačilo čtrnáct dnů k tomu, aby po třech 
nepochopitelných porážkách mužstvo kleslo hluboko do propad-
liště mezi celky bojující o záchranu…. Čím to je, kde hledat příči-
ny takového propadáku? Jednoznačně v kabině, v řadách a v kolek-
tivu hráčů!!! Vedení klubu vytvořilo před sezónou podmínky, kte-
ré jsou nepochybně nadstandardní v divizi! Kolektiv hráčů byl do-
plněn tak, že mužstvo bylo právem považováno za favorita postu-
pu do MSFL. Vstup do soutěže byl nad očekávání dobrý. První zá-
drhel se objevil při utkání v Bystřici pod Hostýnem. V kolektivu se 
objevily první trhliny. V následujících zápasech se ukázalo, že ně-
kteří hráči si asi plně neuvědomili, že „dvěma pánům nelze slou-
žit“! To byl pro trenéry i vedení klubu nečekaný podraz! K poho-
dě nepřispěly ani spekulace o odchodu hráčů, kteří si mysleli, že 
do kolektivu patří, ale v okamžiku, kdy mají „táhnout káru“, je je-
jich hvězda povážlivě bledá… No a pak stačí, když dají hosté gól a 
před zápasové prognózy se zhroutí jako domeček z karet! Ani dnes 
to nebylo jinak! Dolnobenešovští nevzali vážně varování, které jim 
v 16. minutě připravil Neuberger, když tváří v tvář brankáři Rohe-
lovi neusměrnil míč ze sólového nájezdu mezi tyče! Domácí kon-
trovali krásnou střelou Žižky, kterou však z pravé šibenice vyra-
zil Pospěch na rohový kop. Ve 34. minutě pak při Pospěchovi stálo 
štěstí, když střelu Václavka stačil s pomocí pravé tyče poslat znovu 
pouze k rohovému praporku. Na 36. minutu nebude rád vzpomí-
nat domácí brankář Rohel, který si neporadil s chaboučkým stře-
leckým pokusem Pleška a hosté vedli – 0:1. Všichni fotbaloví pří-
znivci ví, že úspěšný výsledek je především o vedoucím gólu. Do-
konale to potvrdili hosté v závěrečné minutě prvního dějství.  Na 
centrovaný míč si naskočil nikým nekrytý Bartecký a hosté šli do 
kabin s dvougólovým náskokem – 0:2! Obraz hry se nezměnil ani 
po přestávce. V největší šanci domácích selhal v 68. minutě Mo-
delský a tak se v hledišti nikdo ze 103 diváků nedivil, že výprodej 
bodů v Dolním Benešově pokračoval i dnes! Srdce všech fotbalo-
vých příznivců plesala, když Vaculín nevídanou střelou z přímého 
kopu upravil konečný výsledek na hrozivých – 0:3… Dolnobene-
šovským tak zbyly oči pro pláč a hráčská kabina má v závěru pod-
zimu o čem přemýšlet…..

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Rozsíval, Štefek Robin, 
Bochňák, Štefek Roman, Moravec, Žižka, Václavek (72. Tchuř), Er-
šil (84. Knopp), Literák (71. Juchelka), Modelský, Řehánek

Sestava Valašského Meziříčí: Pospěch, Vaculín, Jahoda, Bartec-
ký, Michálek, Macíček (79. Marek), Plešek, Horák (72. Bína), Neu-
berger, Molnár, Krása

Utkání rozhodovali: Mojžíš, Adamec, Záloha
Žluté karty: Domácí – 78. Štefek Robin, Hosté – 28. Molnár, 34. 

Jahoda

Jó, bejvávalo! Historie se neopakuje…

SFC Opava „B“ - FC MSA 4:1
Fotbalisté Dolního Benešova dokázali v minulém divizním roč-

níku vyhrát s „rezervou“ SFC Opava obě utkání. Jak se dnes uká-
zalo, historie se neopakuje! Hostům se už nějaký čas nedaří, domá-
cí střídají výsledky jako den a noc, podle toho, kolik borců dosta-
ne příležitost z „kádru“ A mužstva. Už před zápasem bylo jasné, že 
dnes se export bodů z Městských sadů konat nebude. Sestava do-
mácích byla prošpikována osmi hráči. K vítězství domácím však 
nejvíce pomohli sami hosté! Školáckými chybami nepokryli stan-
dardky a jeden gól si nakonec dali sami! Když k tomu přidáte i to, 
že se hosté netěšili zrovna přízni „mužů v červeném“ je výsledek 
zcela jasný. V zahřívací čtvrthodince nedotáhli fotbalisté FC MSA 
ke gólovému efektu příležitost Modelského. V rozmezí dvou minut 
pak domácí udeřili. V 15. minutě si Schaffartzik naběhl na centr a 
hlavou otevřel gólový účet – 1:0. O dvě minuty později stejný hráč 
pohotově dorazil míč za záda Rohela po vyražené střele Kiši – 2:0. 
Do poločasu se mohli radovat i hosté, ale ve 39. minutě si brankář 
Květoň poradil se střelou Václavka a ve 41. minutě pak výtečným 
zákrokem odvrátil u levé tyče gólovou pohromu po hlavičce Robi-
na Štefka. Když v 54. minutě fotbalisté Dolního Benešova inkaso-
vali z další standardky gól po hlavičce Kiši – 3:0, byli blízko deba-
klu! Opak však byl pravdou. Hosté nečekaně zvedli hlavu a hra se 
odehrávala především na polovině domácích. V 69. minutě poslal 
Robin Štefek na zteč Žižku a jeho lahůdkový centr pak nádhernou 
hlavičkou proměnil střídající Literák v parádní gól – 3:1. V násle-
dujících minutách se pak hosté dvakrát zlobili na asistenta rozhod-



čího, který už v zárodku „zmařil“ nadějné příležitosti ke vstřelení 
gólu…Domácí si už další příležitosti na zvýraznění svého vítězství 
nevytvořili. Konečnou podobu výsledku tak dal v závěrečné minutě 
vlastním gólem stoper Bochňák – 4:1. Dolnobenešovští si tak při-
dali už čtvrtý korálek na sérii porážek a do konce podzimní části 
jim už mnoho příležitostí na změnu této děsivé bilance nezbývá…     

Sestava SFC Opava: Květoň, Tkadleček, Švrček, Pomp (72. Ne-
ubert), Sabo (65. Kužel), Zapletal (46. Ondra), Wirth, Korčián, 
Schaffartzik, Horka, Kiša

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Boch-
ňák, Štefek Roman, Moravec, Žižka, Václavek (65. Literák), Eršil, 
Knopp, Juchelka, Modelský, Tchuř, Rozsíval, Villaschek, Řehánek

Utkání rozhodovali: Nesrsta, Mojžíš, Richtár
Žluté karty: Domácí – 30. Zapletal, 75. Horka, 78. Tkadleček  

Hosté – 3. Eršil,  70. Literák,  88. Juchelka

Na víc, než na remízu neměli…..

FC MSA - FK Mohelnice 1:1
S domácími příznivci se fotbalisté FC MSA rozloučili hubenou re-

mízou. Po čtyřech porážkách je to slabá náplast na rozpačité podzim-
ní výkony. Mužstvo, které bylo právem považováno za jednoho z fa-
voritů letošního ročníku divize se v závěrečné třetině podzimu doká-
zalo svými nelichotivými výsledky „probít“ až do spodních pater ta-
bulky…Letošní divizní nováček znovu přesvědčil, že to na hřišti sou-
peřů umí. Za celý podzim prohrála Mohelnice jako host pouze dva-
krát! Domácí chtěli smolnou sérii neúspěchů prolomit. První polo-
čas se hrál v jejich režii. V 15. minutě šli gólem Literáka po nádherné 
přihrávce Modelského do vedení – 1:0. Pro další vývoj zápasu se pak 
ukázalo rozhodující to, že další stoprocentní šance už gól nepřinesly. 
Ve 26. minutě skončila tutovka Eršila jenom na břevně branky hostů a 
další střely se už mezi tyče nevešly. Druhé dějství začali domácí s vět-
rem v zádech a málokdo z přítomných 115 diváků pochyboval o tom, 
že všechny body zůstanou doma. Bohužel, opak byl pravdou. Hosté 
z bleskového brejku v 55. minutě Chudáčkem vyrovnali na – 1:1. Na 
hrací ploše bylo rázem všechno jinak. Domácí se postupně rozplýva-
li jako dým z podzimní bramborové natě! Hosté chopili svou příleži-
tost po bodovém zisku za pačesy. Blízko vítězství byli v 73. minutě, 
když Macák obešel i brankáře domácích Rohela a míč z brankové čáry 
uklidili do bezpečí obětavým skluzem Žižka s Bochňákem. Bohužel, 
ani změny v sestavě domácí jedenáctky tolik očekávané vítězství ne-
přinesly. Mužstvo je jen stínem kolektivu, který v 1. srpnovém týdnu 
tak optimisticky vkročil do letošního divizního ročníku. Ve fotbale 
platí jeden zákon nade vše: „Fotbal nemá logiku“  a hráči se znakem 
FC MSA na prsou mají nejednu příležitost zpytovat svědomí, proč i 
oni svými výkony tuto fotbalovou pravdu potvrzují …..     

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Bochňák, 
Štefek Roman, Moravec, Žižka, Eršil (73. Seidler), Knopp, Juchelka 
(87. Václavek) , Modelský, Literák (68. Tchuř), Rozsíval, Villaschek, 
Řehánek

Sestava FK Mohelnice: Večeř, Erneker, Klos, Kuba, Šrot, Okrouhlý, 
Vašíček, Mičunda (46. Klimeš), Macák (87. Heger), Chudáček, Okleš-
těk

Utkání rozhodovali: Kubica, Machálek, Hess
Žluté karty: Domácí – 61. Žižka   Hosté – 38. Erneker 

Tak už to někdy bývá…..

Lokomotiva Petrovice - FC MSA  1:0
V právě uplynulém týdnu došlo u fotbalistů FC MSA k odvolání 

trenéra Tomáše Kamráda. Mužstvo vedli v tomto zápase z lavičky Petr 
Kozelek a bývalá ikona SFC Opava Martin Komárek. Celý týden se 
mužstvo připravovalo k tomu, aby přerušilo nepříznivou pěti zápa-
sovou sérii bez vítězství. Od začátku zápasu bylo evidentní, že fot-
balisté se znakem FC MSA na prsou jdou odhodlaně za svým cílem. 
Po 19. minutách hry byli nečekaně blízko vstřelení gólu. Žižka našel 
parádním centrem z přímého kopu Modelského, ale jeho střela jen 
o pověstný chlup minula levou tyč už bezmocného gólmana Sabe-
ly. Dvě minuty nato se dostali do největší gólové příležitosti domácí, 
když brankář Rohel milimetry před brankovou čárou zkrotil „malou 
domů“ z hlavičky Eršila! Po půlhodině hry scházelo jen málo, aby po-
vedený lob Seidlera neskončil gólem, Sabela udržel míč ve svých ru-
kavicích. Strážce branky domácích byl úspěšný i o dvě minuty později 
při pokusu Žižky. Domácí si gólovou příležitost nevytvořili, neúspěš-

ným pokusem se prezentoval Lukan, ale jeho střelu odvrátil Rozsíval 
ve 25. minutě na rohový kop. Domácím se nevydařil ani vstup do 2. 
poločasu. Naopak. Ve 48. minutě pálil tvrdě těsně nad břevnem  Sei-
dler. V 50. minutě s vypětím všech sil zabránil brankář Sabela vlastní-
mu gólu po teči obránce Klimka. V 55. minutě pak Žižkova dělovka, 
po jeho sólovém průniku, jen o fous minula branku domácích. Petro-
vičtí i s pomocí větru v zádech marně hledali klíč k ohrožení branky 
hostů. Za normálních okolností spělo utkání k bezgólové remíze. Co 
se však odehrálo v 57. minutě hry, to se jen tak hned nevidí. Zcela ba-
nální zákrok obrany hostů v pokutovém území, kdy míč už byl mimo 
hru, posoudil rozhodčí jako  penaltový. Šuster tuto příležitost neod-
mítnul a se štěstím, brankář Rohel míč málem vyrazil, vstřelil vedou-
cí a jak se ukázalo i poslední gól zápasu – 1:0!!! Bohužel, fotbal dostal 
pořádnou ránu pod pás…Tato zlá minuta pak byla ještě více zvýraz-
něna rozhodnutím „arbitra“, který v 67. minutě neuvěřitelně benevo-
lentním způsobem přehlédnul, na hranici značky pokutového kopu, 
zákrok domácího gólmana Sabely na útočícího Literáka… Hosté se v 
samotném závěru ještě notně zlobili na hlavního rozhodčího, který 
neviděl hraní rukou při zoufalé snaze bránících domácích při ostro-
střelbě a jejich snaze o vyrovnání nepříznivého stavu! Úplným šokem 
pak bylo v 90. minutě vyloučení hostujícího obránce Romana Štefka, 
kterého poslal do sprch hlavní rozhodčí za údajnou kritiku…  

Sestava Lokomotivy Petrovice : Sabela, Klimek, Gill, Reichel, Ber-
natík, Miko, Bielan, Ditrich, Škuta, Lukan (81. Kumpán), Šuster (89. 
Jurygáček)

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Štefek Ro-
man, Eršil, Rozsíval, Seidler, Knopp, Juchelka, Žižka, Modelský (75. 
Václavek), Literák, Tchuř, Moravec, Řehánek 

Utkání rozhodovali: Mikula, Hanák, Mrázek
Žluté karty: Domácí – 35. Klimek  Hosté – 24. Juchelka, 57. Štefek 

Robin, Seidler, 64. Rozsíval, 67. Žižka Červené karty – 90.Štefek Ro-
man

Fotbalový  klub FC MSA Dolní Benešov, o.s.
Osada míru 313, 747 22 Dolní Benešov
Českomoravský fotbalový svaz
Řídící komise ČMFS pro Moravu
Pan Martin  P a ř í z e k 
předseda komise rozhodčích 
Pan Jan  Z a h r a d n í č e k
předseda komise delegátů
Pan Milan  L a p e š 
předseda disciplinární komise

Na Střelnici 39
772 11   O l o m o u c  2
Věc

P r o t e s t   Dolní Benešov 08. 11. 2010
Vážený pane  P a ř í z e k,
podle článku č. 75 „Soutěžního řádu“ podává fotbalový klub FC 

MSA Dolní Benešov protest, jehož obsahem je stížnost na ovlivně-
ní průběhu utkání hlavním rozhodčím a asistentem číslo 1  při mis-
trovském utkání Moravskoslezské divize sk. „E“ – Lokomotiva Petro-
vice – FC MSA Dolní Benešov, které bylo sehráno v sobotu dne 06. 
11. 2010 v Petrovicích.  

Orgán u kterého je protest uplatňován:
Řídící komise ČMFS pro Moravu, odborná komise rozhodčích, 

předseda Martin Pařízek
Protestující:
Fotbalový klub FC MSA Dolní Benešov, číslo klubu 706 009
Zodpovědní zástupci fotbalového klubu:
Petr Machovský – předseda klubu, telefon - 724023173
Radim Ludvík – vedoucí mužstva, telefon - 724542480
Strana proti níž je protest uplatňován:
Mikula Petr – HR uvedeného utkání
Hanák Petr – AR 1 uvedeného utkání
Označení důvodů protestu:
Hlavní rozhodčí svým rozhodováním ovlivnil průběh utkání tak 

závažným způsobem, který naplnil podstatu disciplinárního projed-
nání. Jeho hrubé a neví -

 List č. 2
dané chyby byly podnětem k projevům nespokojenosti, které pak 

zcela podjatým způsobem řešil udělováním osobních trestů hráčům 



našeho mužstva včetně vyloučení hráče v poslední minutě hry.
Krátký popis případu:
1. V průběhu 1. poločasu „nasadil“ metr, kterým dal jasně najevo, 

že porušování pravidel fotbalu hráči bude odměňovat podle dvojího 
metru. Za simulovaný pád domácího hráče v pokutovém území hostů 
neudělil OT a velkoryse neslyšel urážky domácích s tímto verdiktem.

2. Kdo je pánem na hřišti potvrdil několika verdikty a ve dvou pří-
padech našel zdatného sekundanta v osobě AR 1, který signalizací 
postavení mimo hry zastavil dva průniky našich hráčů do slibných 
gólových šancí.

3. Po hodině hry bylo jednoznačné, že domácí nejsou ve své kůži a 
utkání svým vyrovnaným průběhem spělo k bezgólové remíze. Za 57. 
minut hry nemusel náš brankář v podstatě čelit ani jedné gólové šan-
ci domácích, mimo té z 21. minuty, kdy na brankové čáře zachraňo-
val situaci po „malé domů“ spoluhráče Eršila. Domácí se na dostřel k 
naší brance vůbec nedostali.

Kritický moment pak přinesla 57. minuta utkání. Petrovičtí se ko-
nečně dostali do našeho pokutového území a v okamžiku zmaření je-
jich dalšího bezzubého pokusu o střelu na naši branku, kdy míč již 
byl mimo hru vzal rozhodčí otěže dalšího průběhu zápasu pevně do 
svých rukou. K údivu všech domácích příznivců a ke zděšení hráčů 
hostů  nařídil pokutový kop!!! Porušení pravidel viděl v tomto přípa-
dě jedině on a nikdo jiný!!! Pochopitelně rozpoutal vlnu emocí, kte-
rou chladnokrevně vyřešil udělením dvou osobních trestů našim pro-
testujícím hráčům!!!

Poznámka: domácí se štěstím pokutový kop proměnili….  
4. Další minuty utkání pak již byly plně pod kontrolou hlavního 

rozhodčího. Potvrzením této skutečnosti je situace, která nastala v 67. 
minutě. 

Domácí brankář Sabela v souboji o míč doslova sestřelil našeho 
útočícího hráče, ale píšťalka rozhodčího neuvěřitelně mlčela a poku-
tový kop se tentokrát nekonal. Co však následovalo je jednoznačné. 
Protestující hráč Žižka byl odměněn ŽK!

5. V samotném závěru dal pak hlavní rozhodčí všem najevo, že vý-
sledek utkání má pod svou kontrolou. Při opakovaných střeleckých 
pokusech našich hráčů neviděl hraní rukou bránících hráčů Petrovic. 

List č. 3
Co pak následovalo v poslední minutě hry dokreslilo fakt, že výkon 

rozhodčího podstatně ovlivnil průběh utkání. Předčasně musel opus-
tit hrací plochu náš hráč za údajnou  kritiku rozhodčího s použitím 
hanlivého výroku. Tento výrok slyšel pouze on a všichni hráči, kteří 
byli v tomto momentě v jeho blízkosti se s vymyšleným popisem zá-
sadně neztotožňují. Skutečností je, že v závěrečné minutě se na adre-
su rozhodčího snesla neuvěřitelná sprška urážek a vulgárních výrazů 
od diváků, kteří stáli za brankou a ohodnotili tímto způsobem výkon 
tohoto „Představení jednoho herce“. 

Komisi rozhodčích a STK dáváme podnět k tomu, aby zhodnotila 
z dostupných podkladů (videozáznam) činnost  rozhodčích a pořa-
datelské služby po ukončení utkání ve vazbě na článek „32 c“ Rozpi-
su mistrovských soutěží a na „Organizační řád pořadatelské služby“.  
K této skutečnosti ještě dodáváme, že v průběhu utkání nebyl hlášen 
počet přítomných diváků a v průběhu 2. poločasu (po vedoucím gólu 
domácích) zmizely záhadně i náhradní míče…!

Co od protestu očekáváme?
4. Na utkání byli přítomni všichni členové výboru našeho fotbalo-

vého klubu. V týdnu jsme řešili situaci v našem hráčském kolektivu 
včetně personálních opatření. Hráči šli do tohoto zápasu s jasným cí-
lem odevzdat na hřišti maximum pro úspěšný výsledek. To co však v 
tomto zápase zažili bylo nad jejich síly pro naplnění sportovního cíle.

5. Průběh zápasu včetně konečného výsledku byl zcela v režii toho, 
kdo má povinnost, tak jako hráči, dodržovat pravidla fotbalu! V tom-
to případě tak tomu jednoznačně nebylo. Co bylo příčinou tohoto se-
lhání hlavního rozhodčího nevíme….   

6. Naši hráči mají stanoveny jednoznačné sankce za porušování 
pravidel mimo disciplinárních trestů. Výbor je přesvědčen, nijak v 
tomto případě neomlouváme protesty našich hráčů, že při udělování 
osobních trestů byli k těmto projevům doslova vyprovokování hlav-
ním rozhodčím. Očekáváme, že komise rozhodčích posoudí kvalifi-
kovaně náš protest a pokud se s tímto protestem ztotožní tak předá 
podle článku č. 52 Souboru předpisů hlavního rozhodčího s návr-
hem na udělení trestu k disciplinárnímu řízení. Jsme přesvědčeni, že 
v tomto utkání hlavní rozhodčí ovlivnil jeho průběh a konečný výsle-
dek a nesprávným popsáním přestupků záměrně ovlivnil další komi-
se, které zodpovídají za průběh fotbalových soutěží v rámci Řídící ko-

mise ČMFS pro Moravu. Od protestu očekáváme zastavení discipli-
nárního řízení proti našemu neoprávněně vyloučenému hráči a oka-
mžité zrušení delegace tohoto rozhodčího na další divizní zápasy do 
doby důkladného prověření a vyhodnocení našeho protestu odbor-
nými komisemi v rámci ŘKFM (aby nebyl příčinou dalších zneváže-
ní fotbalových norem a předpisů). Tak jako 

List č. 4
hráči, tak i rozhodčí jsou plně zodpovědni za své chování a v pří-

padě porušení zákonných norem a předpisů si musí nést svůj postih! 
Svým rozhodováním se dopustil hlavní rozhodčí přestupků odpoví-
dajících řešení v návaznosti na DŘF přílohy 3 odstavce 2b a 9. 

Závěr protestu:
Uplatnění protestu u ŘKF M bylo projednáno na schůzi výboru fot-

balového klubu FC MSA Dolní Benešov dne 07. 11. 2010 a schváleno 
všemi přítomnými členy jednomyslně. Náš fotbalový klub se nesníží 
k tomu, aby jakýmkoliv způsobem pošlapával zásady Fair play. V le-
tošním roce jsme pro všechny rozhodčí  v rámci ŘKF Moravy zajisti-
li rekonstrukci šaten ve finanční hodnotě Kč 420 000,-, ale ani jednu 
korunu nebudeme nikdy investovat  „do rozhodčích“ za to, aby si pl-
nili zodpovědně své povinnosti!!!

S pozdravem
Petr Machovský 

 předseda FC MSA Dolní Benešov
   

Fotbalisté FC MSA vyloupili Kravaře!

SK Kravaře  - FC MSA 1:2
S mimořádným zájmem sledované „Prajzské derby“ namačka-

lo do ochozů útulného kravařského svatostánku 622 platících divá-
ků! Hosté, poprvé s novým trenérem Pavlem Hadaščokem na trenér-
ské lavičce, od prvního hvizdu rozhodčího Trávníčka šli vehementně 
za svým cílem! Chtěli vyhrát a dokázat, že výpadek v bodovém zis-
ku minulých kol je už minulostí! Po odehraných 18. minutách hry 
poprvé zahrozil Literák, ale jeho parádní hlavička jen těsně minu-
la brankové tyče gólmana Hladkého. Domácí kontrovali po půlho-
dině hry střelou Hružíka, ale ta nechala gólmana Rohela v absolut-
ním klidu. Po dalších dvou minutách rozehráli výtečnou akci Sei-
dler s Literákem, ale brankář Hladký dal jasně svým zákrokem na-
jevo, kdo je mezi tyčemi branky Kravař pánem! Festival útočné ko-
pané ze strany obou mužstev v závěru poločasu gradoval. Na světel-
né tabuli naskočila 42. minuta, Žižka poslal na zteč Rozsívala a jeho 
nadýchaný centr proměnil nevídanou hlavičkou Juchelka ve vedou-
cí gól hostů – 0:1! Fotbalisté Dolního Benešova se však z vedoucího 
gólu neradovali dlouho. Ve 44. minutě poslal Šot z přímého kopu ob-
louček na branku hostů, Rohelovi se míč neuvěřitelně odrazil od pr-
sou a pro Hružíka už nebylo problémem poslat míč do dolnobene-
šovské branky – 1:1.  

Po odehraných deseti minutách druhého poločasu bylo evident-
ní, že domácí tempo z prvního dějství neudrží. V 55. minutě byl ještě 
brankář Hladký u míče dřív než dorážející Robin Štefek. Za dalších 
deset minut pak ochozy bouřily i jásaly! Ve vyložené brankové šanci 
zatáhl Hružík střílejícího Literáka a nemohlo následovat nic jiného 
než pokutový kop. Zodpovědnost vzal na sebe futsalový reprezen-
tant ČR „Jumbo Seidler“ a posunul ukazatelem skóre na – 1:2! Viník 
děkoval, že neodešel ze hřiště předčasně pod sprchy. Hosté byli na 
koni. Utkání se měnilo na souboj fotbalistů FC MSA proti gólmano-
vi Hladkému. Ten v 69. minutě famózně zlikvidoval gólovou tutov-
ku Žižkovi. V 82. minutě si báječně poradil i se sólem Žižky! O dal-
ší dvě minuty později pak udržel akcie domácích ve hře po nádher-
né akci Žižky s Literákem!!! 

Domácí se v samotném závěru nadechli k pokusu o vyrovnání ne-
příznivého stavu. Brankář Rohel však fantastickým zákrokem napra-
vil svou chybu z první půle a v 85. minutě vyrazil Staňkovi dělovku z 
malého vápna na rohový kop. Hosté si tak z „velkého derby“ odvez-
li velmi cenné tři body a potvrdili, že v jarních odvetách ještě zdale-
ka neřekli své poslední slovo!       

Sestava SK Kravaře: Hadký, Hružík, Bitta, Šot, Staněk, Padych, Pe-
terek, Václavík ( 85. Řeháček), Blatný, Klösel, Šimon (74. Horník)

Sestava FC MSA Dolní Benešov: Rohel, Štefek Robin, Moravec, 
Eršil, Rozsíval, Seidler (90. Villaschek), Knopp, Juchelka, Žižka, Mo-
delský, Literák (85. Václavek), Tchuř, Kubiš, Řehánek

Utkání rozhodovali: Trávníček Milan, Soukal, Beneš Jiří
Žluté karty: Domácí – 32. Staněk, 75. Peterek   Hosté – 27. Knopp, 

58. Rozsíval, 66. Žižka, 90. Modelský



ŽIJEME V DOLNÍM BENEŠOVĚ



POZNÁVÁMÉ RODÁKY

Rodina Miketů na statku u Hlubka v Zábřehu v roce 1925. 
Vlevo nejmladší z 9 dětí je otec Pavla Mikety (Pod Morav-
cem)

Paní Marie Jordánová drží na klíně Dorotu (Poštulková), 
vedle stojí Anna (Škrobová) a Eliška (Lučanová).
Fotka z roku 1925. 

Paní Františka Thiemlová se svými dvojčaty 
Karlem a Angelou (Liebnerovou) *1905 z 1.sv. 
přijímání. 

Kabaret - Edeltrauda Kozelková-Miketová 
*1921 a Adelheida Suchánková-Janíková 
*1925.



KULTURNÍ DŮM DOLNÍ BENEŠOV
Opavská 161, 747 22 Dolní Benešov, kultura@dolnibenesov.cz, tel.: 553 651 159
V následujícím přehledu jsou uvedeny pouze stěžejní akce města. Řada dalších kultur-
ních a společenských akcí bude průběžně zveřejňována v dalších městských médiích.

Plesová sezóna

  
Pátek 7.ledna Myslivecký ples

  
Pátek 14. ledna Rybářský ples 

  
Sobota 5. února Ples Hlučínska 

  
Sobota 12. února Ples – pořádají „Benešovští  

 rodiči“ 

  
Pátek 18. února Městský reprezentační ples 

  
Pátek 21.1. Retroples 

  
Pátek 25. února ZUMBA ples 

  
Sobota 5. března Hasičský ples 

  

Březen Rock and roll ples 

  

Neděle 23.1. Koncert Základní umělecké školy  

 a dětského pěveckého sboru   

 Nezmar 

  

Neděle 30.1. Hasiči - valná hromada  

  

Čtvrtek 24.3. Turnaj v šipkách – pořádají   

 SPCCH 

  

Neděle 3.4. Akademie základní školy 

Sobota 9.4. Šachový turnaj mládeže 

  

Pátek 15.4. Koncert skupiny Tři sestry 

  

Úterý 19.4. Divadelní představení Praha 

  

Neděle 24.4. Velikonoční taneční zábava 

  

Pátek 29.4. Společenský večírek SPCCH 

  
Sobota 30.4. Tradiční setkání seniorů 

  

Středa 11.5. Šachový turnaj SPCCH 

  

Sobota 28.5. Železný hasič 

  

Sobota 4.  XXI. Hudební jaro 

– neděle 5.6. na Hlučínsku 

  

Sobota 11.6. Pohádková stezka   

 – pořádají Benešovští rodiči 

  

Sobota 18.6. Zvěřinové hody na Kamenci   

 – pořádají myslivci 

  

Sobota 25.6. Den otevřených dveří   

  – pořádají hasiči 

  

Sobota 9.7. II. Prajzský GRILFEST 

  

Pátek 15.7. Karneval na Kamenci   

 – pořádají rybáři 

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA
Novomanželům 

blahopřejme 

Marek Vážan         a     Martina Šípková 
Dolní Benešov             Dolní Benešov  

Malé vítáme a rodičům

blahopřejeme

Michelle Lokočová, Zábřeh

Jubilantům přejeme hodně 

zdraví a spokojenosti

75 let 
Věra Vrátná, Dolní Benešov  

80 let 
Břetislav Vrátný, Dolní Benešov
Jaroslav Mistat, Dolní  Benešov

Hilda Reichlová, Zábřeh
Milan Kohout, Zábřeh

85 let 
Josef  Balarin, Dolní Benešov

Gertruda Svobodová, Dolní Benešov

90 let
Emílie Heinová, Dolní Benešov

Budeme na Vás 

vzpomínat …

Lydie Tomíčková, Dolní Benešov      
Antonín Balarin, Zábřeh                

Tyto události zveřejňujeme 
pouze se souhlasem:

* snoubenců při uzavření 
   manželství
* rodičů při narození dítěte
* jubilantů nebo rodinných 
  příslušníků při významném 
   jubileu (70, 75, 80, 85, 90 a více)
* pozůstalých při úmrtí

Uzávěrka dalšího čísla zpravodaje je k 
10.02.2011.

Bližší informace na MěÚ Dolní Benešov 
– matrika – tel.: 553 651 285, kl. 18  

matrikářka
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Pátek 22.7. Karneval – pořádají hasiči 

  

Pátek 12.8. Karneval – pořádají hasiči 

  

Pátek 19.8. Karneval na Kamenci   

 – pořádají rybáři 

Pátek 26.8. Táborák na ukončení prázdnin 

  

Sobota 27.8. GULÁŠ FEST 

  

Neděle 28.8. Prázdninové posezení   

 – pořádají SPCCH 

  

Středa 7.9. Zahájení tanečních kurzů 

  

Sobota 17.9. Šachový turnaj K.Osmančíka 

  

 PIVNÍ SLAVNOSTI  

  

Úterý 20.9. Členská schůze SPSCH 

  

Sobota 24.9. Rockový koncert 

  
Září Krajská výstava psů 

  

Pátek 7.10. Setkání seniorů MSA 

  

Pondělí 10.10. Turnaj v šipkách – pořádají   

 SPCCH 

  

Pátek 14.10. Setkání seniorů MSA 

  

  

Neděle 16.10. Taneční půlkolona 

  

Pátek 28.-29.10. Výlov rybníka Nezmar 

  

Sobota 29.10. Pochod strašidel  

  – pořádají Benešovští rodiči 

 

  
Sobota 12.11. Koncert DOLBENDU 

  

Sobota 19.11. Křest DVD    

 –mažoretky Excelent 

Neděle 20.11. Husí hody, vázání adventních   

 věnců, zdobení perníků 

  

Úterý 22.11. Schůze SPCCH 

  

Sobota 26.11. Taneční závěrečná – kolona 

  

Neděle 27.11. I. Adventní koncert

  
Sobota 3.12. Mikulášení – setkání dětí 

 pod vánočním stromem 

 na rynku, zábavný program, 

 občerstvení, připravili 

 „Dolnobenešovští rodiči“ 

 

  
Sobota 3.12. Předvánoční společenské 

 setkání firmy ISOTRA 

  

  

Neděle 4.12. II. Adventní koncert 

  
Středa 7.12. Děti dětem – tradiční setkání 

 zdravotně postižených přátel   

 Moravskoslezského kraje 

  
  

Neděle 11.12. III. Adventní koncert 

  
  

Sobota 17.12.  Předvánoční setkání na rynku  

od 15 hod. – zveme všechny zájemce

 o stánkový prodej 

 (především občerstvení)  

  
  

Neděle 18.12. Vánoční koncert Městského 

 orchestru mladých 

  

Neděle 25.12. Štěpánská zábava –pořádá 

 Dolbend 

  
Neděle 1.1.2012,  Tradiční, neformální, 

0.10 neorganizované setkání 

 na rynku a sousedské přivítání  

 nového roku  


